
Двуезичен седмичник          Основан 1997 г.  Брой 34 (1112), Година XXIII, 21-27 август 2020 г. Цена 0,60 лева

Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адрес: rusiadnes.bg

Âúíøíàòà íàìåñà â Áåëàðóñ å
íåäîïóñòèìà è îïàñíà

Москва е разтревожена от опити-
те на външни сили да използват про-
тестите в Беларус и да наложат там
свои правила, изгодни за тях. Така
Сергей Лавров коментира послед-
ните събития след президентските
избори в Беларус в интервю за те-
левизия "Русия-1".

"Това, което сега чуваме от евро-
пейските столици за ситуацията в
Беларус - преди всичко от Прибал-
тика, Полша и Европарламента, не
се отнася за Александър Лукашен-
ко, за правата на човека и демок-
рацията. Става дума за геополити-
ка. Там никой не крие, че става ду-
ма за битка за постсъветското прос-

транство. Станахме свидетели на то-
ва и на предишните етапи, послед-
вали разпадането на Съветския съ-
юз. Последният пример е Украйна",
заяви министърът.
Той допълни, че изборите в Бела-

рус не са били идеални, но това не
е причина да бъдат обявявани за
тотално фалшифицирани и нечестни.
Още повече след като ОССЕ отказа
да изпрати наблюдатели, въпреки че
нейни представители бяха поканени
от властите в Минск. Затова сега
критиките към Минск се отправят
на базата на видеоклипове в интер-
нет и непроверени медийни публи-
кации, което е недопустимо и несе-

риозно. Освен това се пренебрегва
фактът, че властите предложиха пов-
торна проверка на резултатите от
изборите съвместно с представите-
ли на опозицията, но тя отхвърли
предложението и още в деня на из-
борите предприе акции на протест.
Това говори, че сегашните събития
на дестабилизиране на страната и
опитите за незаконно узурпиране на
властта са били подготвяни отдав-
на.
В Кремъл също се противопоста-

виха на откритата намеса и прово-
кации на редица европейски страни
в събитията в Беларус и предупре-
диха за опасностите, до които подоб-
ни действия може да доведат. "Глав-
ното в сегашната ситуация е да няма
никакво външно влияние.  На стр. 2
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На 22 август президентът Румен Радев ще участва в отбелязването на 143 години от Шипченската епопея, съобщиха за медиите от
пресслужбата на държавния глава. От 11.00 часа Румен Радев ще изкачи стъпалата към Паметника на свободата на връх Шипка
заедно с гражданите, които ще отдадат почит пред подвига на българските опълченци и руските воини. Около 12.00 часа президен-
тът ще произнесе слово по случай отбелязването на 143-годишнината от Шипченската епопея, се казва в съобщението. Граждани
от няколко общини са осигурили безплатен транспорт до върха. Те са поканили и президента, който по традиция е патрон на
честванията. На 12 август Областната администрация на Габрово отмени националното честване на 143-годишнината от епичните
боеве на Шипка заради кризата с коронавируса и съобщи, че всички масови прояви, които предизвикват струпването на много хора
на едно място, без да могат да се спазват мерките за дистанция, макар и на открито, са планирани за 2021 година. От Областната
администрация призовават гражданите, които ще се поклонят пред Паметника на свободата, към опазване на личното и обществе-
ното здраве.
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Проф. Светлана Шаренкова

Във връзка с президентските из-
бори в Беларус външният минис-
тър и вицепремиер на Република
България Екатерина Захариева е
гласувала заедно със своите коле-
ги от ЕС санкции за тази суверен-
на държава, с която имаме тради-
ционно добри политически, духов-
ни и икономически връзки, която
е и славянска и православна!
С чия санкция тя е направила то-

ва - на Бойко Борисов, на парла-
мента, на някое чуждо посолство
или на протестиращите българи, ко-
ито повече от месец искат оставка-
та й заедно с тази на корумпирано-
то и нелегитимно правителство.
Да, в Беларус имаше избори, ко-

ито с 80% подкрепиха президента
Лукашенко. Избори, признати от
постоянните членки на Съвета за
сигурност на ООН Китай и Русия,
олицетворяващи бурно развиващия
се източен вектор в новия много-
полюсен свят, както и от десетки
други суверенни национални дър-
жави. И да, те бяха последвани от
протести, много напомнящи на ук-
раинския Майдан и на поредицата
"цветни" революции, довели до ха-
ос, мизерия и отказ от държав-
ност на редица държави след па-
дането на Берлинската стена.
В ситуация, в която повече от ме-

сец хиляди българи протестират с
искане за оставка на премиера Бо-
рисов и слагане на край на мафи-
отско-мутренския модел, наложен от
ГЕРБ, Захариева си позволи да на-
лага санкции на Беларус!?
Излиза, че според тази госпожа

министърка в София протестират ло-
шо, а в Минск - успешно!? Заради
тамошния протест се налагат санк-
ции, а пред тукашния Брюксел си
затваря очите за повсеместната ко-
рупция, за пачките в чекмеджето,
за скандалните записи с обиди и зап-
лахи към опоненти и европейски ли-
дери…!? Затваря си очите и пред
купения, чиновнически и корпорати-
вен вот за ГЕРБ, за двуцифрения про-
цент недействителни (15,9% по офи-
циални данни) бюлетини у нас на пос-
ледните местни избори.
Нека накратко да сравним раз-

витието на България и Беларус -
държави със сходно минало и ра-
вен старт в прехода.
България днес е най-бедната и

корумпирана държава в Европа, на
върха на негативните класации по
социално неравенство, заболевае-
мост и неграмотност, с ликвидира-
на индустрия и земеделие, с два
милиона бедни и 800 хиляди рабо-
тещи бедни, със средна пенсия под
200 евро.
В Беларус ръстът на БВП е над

средния за Европа, неравенствата
намаляват, образователната и
здравната система не бяха разби-
ти и приватизирани, в резултат на
което страната се справи успешно
с пандемията от COVID-19.
Има запазено машиностроене за

агротехника, автобуси, тежки ка-
миони. При отдавна нарязаното за
скрап "Кремиковци" у нас Беларус
има четири крупни металургични
бази. Държавната собственост е
70% и така има реалната власт да
озаптява дивия капитализъм и оли-
гархията. Земеделието е запазено
и е на водещо място в света по
производство на пшеница, карто-
фи, лен, ръж, захарно цвекло и
мляко. Сравненията са много, но
не са в наша полза.
Кога най-после българските уп-

равляващи ще разберат, че поли-
тиката на санкции и "фобии" е не-
работеща, несправедлива и вреди
на българските интереси в днеш-
ния многополюсен свят?!

ФРГ и страните от Евро-
па призоваха да не се до-
пуска възможност за шан-
таж във вид на санкции от
страна на Съединените
щати за проекта "Северен
поток-2", съобщи премие-
рът на германския регион

Мекленбург Мануела Шве-
зинг. Тя е стигнала до зак-
лючението, че санкциите
на САЩ срещу газопрово-
да могат да провокират по-
нататъшна неуместна на-
меса във вътрешните ра-
боти на Европа. "Кой га-

рантира, че следващата им
стъпка няма да бъде да ни
определят какви коли да
използваме?", пита Шве-
зинг. Тя заяви, че на Гер-
мания й трябва газ, който
ще бъде доставян по "Се-
верен поток-2" поради лип-

са на бюджетна алтерна-
тива. Швезинг подчертава,
че очаква от страните на
Евросъюза сигнали, че ни-
то Германия, нито Европа
ще позволят да бъдат шан-
тажирани по този въпрос,
пише RT.
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Основателят на Фонда за борба с корупцията (ФБК),

опозиционерът Алексей Навални е хоспитализиран в
четвъртък сутринта в Омск и се намира в кома, съ-
общи прессекретарят Кира Ярмиш. "Алексей е на апа-
рат за изкуствена вентилация на белите дробове. В
кома е, в тежко състояние. Засега няма резултати от
анализите", казва Ярмиш, цитирана от ТАСС.
По-рано стана известно, че самолетът от Томск за

Москва екстрено е кацнал в Омск заради отравянето
на Алексей Навални. По думите на Ярмиш сутринта той
е пил само чай. Главният лекар на омската болница е
потвърдил пред ТАСС, че Навални е в тежко състояние.

Сбогом, приятелю!

На 17 август напусна този свят големият приятел
на екипа на вестник "Русия днес-Россия сегодня", чо-
векът, който възприемаше Русия като част от живота
си - РАЙЧО РАДУЛОВ. Той казваше за себе си: "Аз
съм болшевик!" и отстояваше позициите си не гръ-
могласно и агресивно, а с кротка усмивка и железни
аргументи. И странното е, че умееше да печели при-
ятели и сред опонентите си. Винаги усмихнат, винаги
готов да помогне на всеки, винаги посрещащ житейс-
ките проблеми с мъдрост и здравомислие.
Всеки, докоснал се до тази голяма личност, има свои

спомени за него и те биха стигнали за цяла книга.
Завършил образованието си в Чехия, Райчо поема

пътя, сякаш отреден му от съдбата, но всъщност
съвпадащ с характера и таланта му - става журна-
лист, готов да отстоява тезите си с хъс и перо.
Вестник "Труд" бе за него като роден дом - завеж-
дащ отдел "Култура", заместник главен редактор, а
после отново с марката "Труд" - първият директор и
един от създателите на едноименното издателство.
Там е и последното му работно място - дълги, много
дълги и ползотворни години.
Особена страница от живота му е Москва. Там бе

няколко години кореспондент на в. "Труд". Беше извес-
тен не само сред българските журналисти, обичаха го
и търсеха компанията му и чуждестранните колеги.
Даваше мило и драго за семейството - за Ануш,

Виктор, двамата внуци. Приемете нашите съболез-
нования!
Сбогом, бате Райо! Обичаме те и ще те помним

винаги!

Сушата и наводненията
доведоха до ниски рекол-
ти на пшеница в Европей-
ския съюз, така че Русия
може да излезе на първо
място по износ на зърно,
съобщи Bloomberg.
Русия вече доставя зър-

но в повече от 100 страни
и доминира на египетския
пазар. От американското
Министерство на земеде-
лието прогнозират, че
през този сезон износът
ще нарасне с 10 процен-
та.  Русия увеличава дос-
тавките на традиционните
пазари на ЕС - Северна
Африка и Близкия изток.
Австралия и Канада съ-

що възнамеряват да уве-

личат доставките и да се
възползват от лошите ме-
теорологични условия в Ев-
ропейския съюз, пише още
американското издание.
Поради изключително го-

рещото лято в някои рус-
ки региони обаче култури-
те са напълно загинали.
По-сериозна е ситуацията
в Сибир и Урал.
Анализаторите прогнози-

рат, че през 2028 година
Русия ще може да конт-
ролира до 20 процента от
световния износ на зър-
но. Западът се опасява, че
страната ще използва ог-
раничения върху износа
на пшеница в качество на
"политическо оръжие".

Точно преди 75 години, на
20 август 1945 г., започва
историята на една нова ин-
дустрия, която се превръ-
ща в основа за развитие
на енергетиката и на тех-
нологиите в области като
медицина, селско стопанс-
тво, приложна физика, по-
коряване на Космоса и
много други. На този ден е
издаден указ за създава-
нето на Първа главна ди-
рекция към Съвета на на-
родните комисари на
СССР, която да ръководи
развитието на атомните
проекти на страната. Мно-
го от технологиите и при-
ложенията, достъпни за хо-
рата днес - от диагностич-
ното медицинско оборудва-
не до реакторите от чет-
върто поколение - са раз-
работени от лидера в све-
товната атомна индустрия
- руската държавна корпо-
рация "Росатом".
От създаването на кор-

порацията са построени 102
енергоблока. 78 от тях ра-
ботят на базата на техно-
логията ВВЕР, получила
признание в целия свят.
"Росатом" притежава най-
големия портфейл от чуж-

дестранни проекти за
строителство на АЕЦ в све-
та. На различни етапи от
реализиране са 36 енер-
гоблока в 12 страни, сред
които Унгария, Финландия,
Беларус, Индия, Китай, Тур-
ция, Бангладеш и други. В
България в момента рабо-
тят два реактора ВВЕР-
1000 в АЕЦ "Козлодуй".
АЕЦ "Козлодуй", която

днес произвежда една тре-
та от електроенергията в
България, е първата атом-
на електроцентрала в Ев-
ропа с реакторна техноло-
гия ВВЕР, чиято безопас-
ност и надеждност са из-
питани през изминалите де-
сетилетия.
С подкрепата на "Роса-

том" успешно бе удължен
животът на пети и шести
енергоблок на АЕЦ "Коз-
лодуй", като по този начин
българските потребители
и бизнесът могат да раз-
читат на евтина и чиста
енергия през следващите
30 години. "Росатом" е и
глобален технологичен ли-
дер в разработването на
изследователски реактори
и е реализирал 76 проек-
та в тази област.

"Росатом" обединява по-
вече от 300 предприятия и
организации и над 250 000
служители. Корпорацията
отбелязва годишнината с
празнична програма, коя-
то ще продължи 75 дни.

От стр. 1

Смятаме подобна наме-
са за недопустима. Ситу-
ацията трябва да остане
в полето на правото и бе-
ларусите в диалог сами да
решат проблемите си",
заяви президентският го-
ворител Дмитрий Песков.
Той напомни, че Беларус
и Русия са съюзни дър-
жави по силата на реди-
ца договори и Москва не
може да наблюдава с
безразличие случващото
се в съседната братска
страна.
Същевременно Лука-

шенко даде конкретни
разпореждания на орга-
ните на властта за възп-
репятстване на външната
намеса, стабилизиране на
обществените настроения
в страната и гарантиране
на нейната сигурност. То-
ва включва и осуетяване
незаконното финансиране
на активистите на протес-
та, което постъпва отвън.
Той призова европейски-
те лидери да се инфор-
мират какво реално ста-
ва в Беларус, а не да се
поддават на фалшиви про-
пагандни трикове. "Те
трябва да бъдат предуп-
редени за отговорността,
която носят с провокира-
нето на безредици. Фи-
нансирането също е та-
кава провокация", каза
беларуският президент.
В ЕС обаче, изглежда,

не искат да разберат
докрай същинския сми-
съл на разпалвания от-
вън протест. В сряда бе
организирана видеокон-
ференция на лидерите от
ЕС, на която бе взето ре-
шение за отпускане на 3
млн. евро в подкрепа на

протестиращите, а това е
пряко нарушение на за-
кона. Независимо че пре-
ки и конкретни факти за
фалшификация на избори-
те няма, лидерите заяви-
ха, че не признават из-
борите за валидни, и обя-
виха, че ще наложат сан-
кции срещу действащата
власт в Минск. Същевре-
менно председателят на
Европейския съвет Шарл
Мишел призова да няма
външна намеса, но изг-
лежда, че под такава на-
меса в Брюксел имат
предвид само ако тя ид-
ва от Русия.
Прави впечатление, че

Ангела Меркел, чиято
страна председателства в
момента ЕС, поиска диа-
логът на Европа с Бела-
рус да се води както с об-
ществените структури, та-
ка и с официалните влас-
ти. Преди конференцията
тя за пореден път разго-
варя по телефона с Вла-
димир Путин. От Москва
отново прозвуча предуп-
реждението за ненамеса.
В Брюксел обичат да да-
ват указания кой какво
трябва да прави. В отго-
вор този път от Москва
чуха какво Брюксел не
трябва да прави. А в
Минск Лукашенко отказа
да разговаря с Меркел,
когато тя поискала да се
свърже с нея, призна гер-
манският канцлер. Евро-
пейски анализатори отк-
рито пишат, че Беларус е
последната "крепост", ко-
ято Западът трябва да
превземе, за да затвори
"санитарния пояс" около
Русия.

(Още по темата на
стр. 4 и 7)

Âúíøíàòà íàìåñà â Áåëàðóñ
å íåäîïóñòèìà è îïàñíà

Екипът на в. "Русия днес-Россия сегодня"
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На 18 август в Думата бе
внесен законопроект, спо-
ред който се обявява извън
закона всякаква пропаган-
да на криминална "роман-
тика", включително и в ин-
тернет. В законопроекта се
предлага на законодателно
равнище да се обясни по-
нятието "криминална субкул-
тура" и съответно всякакви
действия, които правят дос-
тъпни за масите бандитски-
те понятия да се смятат за
нарушения. Инициативата за
законопроекта е на Алексан-
дър Башкин, зам.-председа-
тел на Комитета на Съвета
на федерацията по консти-
туционно законодателство и
държавно строителство.
Башкин подчертава, че кри-

Çàêîíîäàòåëèòå ñå çàåõà ñ åêñòðåìèçìà
На 17 август Върховният съд на Русия удовлетвори

иска на Генералния прокурор Игор Краснов като заб-
рани дейността и призна за екстремистко международ-
ното обществено движение "Арестантско углавно един-
ство" (АУЕ). В хода на съдебното заседание е установе-
но, че АУЕ е добре структурирана и управлявана орга-
низация - младежко движение с екстремистка насоче-
ност. Установено е, че в рамките на движението и в
негов интерес са извършвани екстремистки правона-
рушения и масови безредици. Върховният съд е поста-
новил, че движението представлява заплаха за здраве-
то и живота на гражданите, обществото и държавата.
Освен това в АУЕ активно са вербувани подрастващи и
младежи, чиято психика е най-податлива на деструк-
тивно въздействие. Международният статут на АУЕ се
определя от това, че движението действа не само в
Русия, но и в страните от ОНД и в Прибалтика. По иск на генералния прокурор Игор Краснов Върховният съд на Русия

призна за екстремистко движението АУЕ и забрани дейността му

миналната субкултура, като
система от възгледи, лекси-
ка, правила на поведение и
прочее, има своите корени.
Тя е съществувала и по цар-
ско време, и по съветско. Но
до известно време бандитс-
ките понятия - най-общо ка-
зано - не са излизали извън
затворите и колониите. С
развитието на информацион-
ните технологии обаче бан-
дитската "романтика" е прес-
кочила затворническите сте-
ни и днес се разпространя-
ва в интернатите, домовете
за сираци и проблемни де-
ца, и дори в обикновените
училища. В социалните мре-
жи с помощта на затворници
с нелегални мобилни телефо-
ни се създават групи, които

разпространяват криминал-
ни идеи, включително и АУЕ.
"Тези лица оказват влияние
на непълнолетните, пропаган-
дират криминални ценности
и култивират ненавист към
представителите на правоох-
ранителните органи и съда,
което представлява особена
опасност", заяви сенаторът.
По думите на един от раз-

работчиците на законопро-
екта, зам.-изпълнителния
директор, ръководител на
апарата на Асоциацията на
юристите в Русия Дмитрий
Лапин: "При подготовката на
закона ние анализирахме на-
личната законодателна
практика и стигнахме до из-
вода, че една от главните
задачи е определянето на

криминалната субкултура и
това какви действия се от-
насят към нейното форми-
ране и подкрепа. Именно
профилактиката на разпрос-
транението, откриването и
пресичането й в начален
етап ще позволи да се из-
бегнат тежки последствия.
Трябва да се отбележи и то-

ва, че на опасното влияние
са изложени най-вече непъл-
нолетните, но и не малко
възрастни граждани стават
жертва на насажданите
правила на криминалния
свят. Тези особености са
взети предвид в текстовете
на закона".
По думите на Генадий Ша-

ров, вицепрезидент на Фе-
дералната камара на адво-
катите, за борбата с кри-
миналната субкултура тряб-
ва да се преразгледа отно-
шението към героизиране-
то на криминалните герои и
деяния: "Свикнали сме, че
в масовата култура, напри-
мер в остро сюжетните де-
тективи и трилъри, предс-
тавителите на престъпните
среди се представят като
яки момчета и образец за
подражание. Трябва широк
комплекс от мерки, вклю-
чително и борба с пропа-
гандата на незаконните на-
чини за забогатяване".

От 2017 до 2020 година правоохранителнте органи са
прекратили дейността на 31 младежки групировки с 470
членове. Към днешна дата се наброяват около 34 хиля-
ди активни членове на движението АУЕ, 40% от които
са на възраст от 13 до 17 години.
Според отговорния секретар на Съвета по правата на

човека към президента на РФ Яна Лантратова АУЕ е
"проблем за националната сигурност" и трябва да се
решава комплексно "при взаимодействие с всички ком-
петентни силови структури".

То е учредено по повеля
на император Николай І през
1845 г. и е най-старата ор-
ганизация, която действа
непрекъснато от основава-
нето си досега. Главната за-
дача на дружеството било
да изпрати най-добрите мла-
ди сили за всестранно изу-
чаване на родната земя.
Дружеството е едно от най-
старите след парижката асо-
циация на географите, бер-
линската и лондонската ор-
ганизации. Днес президент
на Руското географско дру-
жество е министърът на от-
браната на РФ генерал
Сергей Шойгу. Председател
на настоятелството е Вла-
димир Путин.
Юбилеят бе отбелязан

със залп от оръдието на
Петропавловската крепост в
Санкт Петербург. И сега
главната задача на Руското
географско дружество е пъл-
но изучаване на руската зе-
мя. За целта са били орга-
низирани експедиции в Си-
бир, Средна Азия, Далечния
изток, Антарктида - всичко
около 3 хиляди похода. Към
днешна дата в дружеството
членуват над 23 хиляди ду-

Ðóñêîòî ãåîãðàôñêî äðóæåñòâî ÷åñòâà 175 ãîäèíè

Ðóñèÿ ñúçäàâà öåëîãîäèøíà
ñòàíöèÿ â Àíòàðêòèäà
На заседание на правителството в сряда премиерът на

РФ Михаил Мишустин съобщи, че е подготвен проект на
стратегия за развитието на дейността на РФ в Антаркти-
да до 2030 година. Проектът ще позволи да се модерни-
зира структурата на станциите, да се създаде въз основа
на сезонната полева база "Русское" целогодишно дейст-
ваща антарктическа станция, обяви премиерът.
В рамките на тази стратегия за развитие се предвижда

да се внедрят съвременни средства за комуникация и тех-
нологии, да се построи нов научноизследователски кораб,
да се снабди руската антарктическа експедиция с два са-
молета тип Ил-114. На базата на третия самолет се плани-
ра създаване на комплексна аерогеографска лаборатория.

"Тези мерки ще позволят да се проведат съвременни
комплексни научноизследователски изследвания и приро-
дозащитни мероприятия на равнището на водещи антарк-
тически държави. Трябва да укрепим нашите позиции в
системата на договора за Арктика", подчерта Мишустин.

Çà èçáîðèòå ñà ðåãèñòðèðàíè 89 êàíäèäàò-ãóáåðíàòîðè

В Националния музей на
авиацията "Авиодром" в ни-
дерландския град Лелистад
ще бъде открит бюст на рус-
кия летец Иван Смирнов. По
време на Първата световна
война той е един от пионери-
те на бойната авиация на
Руската империя, а след ре-
волюцията става пилот на ле-
гендарната авиокомпания
KLM, съобщават от фонд
"Русский мир", с чиято подк-
репа е направен бронзовият
бюст. Автор е скулпторът
Виктория Тишченко. Тържес-
твеното откриване на бюста
ще стане в рамките на ма-
щабна изложба, посветена на
Владимирските емигранти
"Пыль чужих дорог…" във
Владимир през октомври
2020 г. След това бюстът ще
бъде предаден на Националния музей на авиацията "Ави-
одром" в Лелистад в знак на благодарност към жителите
на Нидерландия, запазили паметта за руския летец Иван
Смирнов.
Националният Владимиро-Суздалски музей-резерват и

"Авиодром" си сътрудничат вече няколко години за увеко-
вечаване паметта на Иван Смирнов.

Флагът на Руското географско дружество се развя и в Космоса

ши. То има поделения в стра-
ната и в чужбина.
Председателят на Съвета

на федерацията Валентина
Матвиенко поздрави члено-
вете на Руското географско
дружество с професионалния
им празник. На сайта на Съ-
вета на федерацията Матви-
енко отбеляза, че Руското ге-
ографско дружество е осно-
вано върху ценности като
обичта и грижовното отноше-

ние към родната земя, же-
ланието да бъде тя по-добре
изучена и да се запази за
потомците. "Искрено желая
вдъхновение, нови открития
и несекваща енергия!", пише
Валентина Матвиенко.
На 19 юли Банката на Ру-

сия пусна паметна сребър-
на монета с номинал 1 руб-
ла в чест на 175-годишни-
ната на Руското географско
дружество.

Â Íèäåðëàíäèÿ ùå îòêðèÿò
ïàìåòíèê íà ðóñêè ëåòåö

За губернатори на 18 регио-
на са регистрирани 89 канди-
дати, съобщи председателят на
ЦИК Ела Памфилова, запозна-
вайки журналистите с резулта-
тите от регистрационната кам-
пания, която приключи на 13
август. Памфилова посочи, че
желание да се състезават за
губернатори са изявили 147 ду-
ши, но официално са регистри-
рани 89. Най-много кандидати
имало в Иркутска област, Кам-
чатския край и Чувашия - съ-
ответно 17,16 и 13, но са били
регистрирани по петима в тези региони.
На 46 претенденти им е отказана регис-

трация, а още 12 са загубили
статута си на кандидат. В мно-
зинството случаи (74%) причи-
на за отказа е това, че не са
представени необходимите до-
кументи, а една пета от канди-
датите не са преминали общин-
ския филтър.
Единният ден за гласуване е

13 септември, когато ще се про-
ведат преки избори за губер-
натори на 18 региона на Русия.
В два субекта - Ненецкия и
Ханти-Манскийския автономни
окръзи, губернаторите ще се

избират от депутатите в регионалните за-
конодателни събрания.

Ела Памфилома

Иван
Смирнов
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Във вторник президентът
на Русия Владимир Путин
обсъди по телефона поли-
тическата криза в Беларус
с френския си колега Ема-
нюел Макрон и с президен-
та на Европейския съвет
Шарл Мишел. Ден преди то-
ва на същата тема се със-
тоя разговор с канцлера на
Германия Ангела Меркел.
Пресслужбата на Кремъл

съобщи, че беседата с Мак-
рон се е състояла по ини-
циатива на френската стра-
на. "При обсъждане на изос-
трилата се ситуация в Бе-
ларус Владимир Путин е под-
чертал, че е недопустима на-
меса във вътрешните рабо-
ти на републиката, както и
оказването на натиск върху
беларуското ръководство.
От двете страни е изразе-
на заинтересуваност от най-
скорошно урегулиране на
възникналите проблеми", се
отбелязва в съобщението.
Преди разговора с Мак-

рон на Владимир Путин е

Министерството на външ-
ните работи на Норвегия е
решило да изгони от стра-
ната руски дипломат, съоб-
щава РИА "Новости", като се
позовава на представител
на норвежкото външнополи-
тическо ведомство. Уточня-
ва се, че това е свързано с
шпионски скандал.
От министерството доба-

вят, че руснакът, чието име
не се посочва, е работил в
търговския отдел на посол-
ството и е извършвал дейс-
твия, "несъвместими с дип-
ломатическия му статут".
По-рано стана известно

за ареста на 50-годишен
норвежец, заподозрян за
издаване на държавна тай-
на - бил се срещал с "рус-
ки разузнавач" и му преда-
вал информация, която "мо-

Кораби от руския Воен-
номорски флот са били при-
нудени да съпровождат
морските съдове , които
участват в строителството
на "Северен поток-2" от Да-
лечния изток до Балтийско
море заради риск от про-
вокации, заяви пред "Интер-
факс" заместник-председа-
телят на Съвета за сигур-
ност на Русия Михаил По-
пов.

"В рамките на строителс-
твото на газопровода "Се-
верен поток-2" кораби от
Военноморския флот гаран-
тираха безопасен преход на
специалният кораб "Акаде-
мик Черски" и корабите за
снабдяване "Остап Шереме-
та" и "Иван Сидоренко" от
Владивосток до Калининг-
рад. Тази мярка беше пре-
дизвикана от риска за про-
вокационни действия от
страна на отделни държа-
ви", каза Попов.

"Академик Черски" прис-
тигна в Балтийско море
през май, а останалите ко-
раби - през юли. Специали-
зираният кораб за поставя-
не на тръбопроводи е зао-

Ïóòèí: Âúíøíà íàìåñà â Áåëàðóñ å íåäîïóñòèìà
Европейските лидери се наредиха на опашка за разговор с руския държавен глава

Владимир Путин Еманюел Макрон Ангела Меркел Шарл Мишел
позвънила канцлерът на Гер-
мания Ангела Меркел. "Обс-
тоятелно бе разгледана си-
туацията в Беларус, създа-
дена след президентските
избори - се казва в съоб-
щението на пресслужбата на
руския президент. - От рус-
ка страна е акцентирано
върху неприемливост на вся-
какви опити за външна на-
меса във вътрешните рабо-
ти на републиката, водещи
до по-нататъшна ескалация
на кризата." Изразява се на-
дежда за най-бързо норма-

лизиране на обстановката.
Състоя се и телефонен

разговор на руския държа-
вен глава с президента на
Европейския съвет Шарл
Мишел. "В намерението на
срещата на най-високо рав-
нище на Европейския съюз
е обсъдено текущото поло-
жение на нещата в Беларус
- се казва в съобщението
на Кремъл. - От руска стра-
на е изразена загриженост
във връзка с опитите на ре-
дица държави от съюза да
оказват натиск върху ръко-

водството на републиката и
по всякакъв начин да дес-
табилизират вътрешнополи-
тическата обстановка. Из-
разена е общата заинтере-
суваност да не се допусне
конфронтационен вариант на
развитието на събитията."
Източник от Европейския

съвет съобщи за сайта
Putin-news.ru, че страните са
обсъдили най-добрите пъти-
ща за начало и провеждане
на вътрешнополитически ди-
алог в Беларус за мирно раз-
решаване на кризата. "Една

от опциите включва и пред-
ложение за посредничество
на Организацията за сигур-
ност и сътрудничество в Ев-
ропа", съобщи източникът.
По-рано Европейският пар-

ламент не призна Лукашен-
ко за избран президент на
Беларус и го обяви за пер-
сона нон грата в ЕС. Латвия
се отказа да провежда заед-
но с Беларус Световно пър-
венство по хокей на лед, а
Полша призова Евросъюза
да даде на Беларус алтерна-
тива на Русия.

Íîðâåãèÿ ãîíè
ðóñêè äèïëîìàò

жела да навреди на фунда-
менталните интереси на
Норвегия". Норвежецът мо-
же да получи до 15 години
затвор.
През юли тази година ни-

дерландските специални
служби публикуваха памет-
ка  за борба с шпионите.

Óáèòèÿò â Ñèðèÿ ãåíåðàë å ðúêîâîäèë
îñâîáîæäåíèåòî íà Ïàëìèðà
Загиналият в Сирия в резултат на

взрив на радиоуправляема бомба
руски генерал Вячеслав Гладких е
участвал в един от най-значимите
епизоди на сирийския конфликт -
освобождаването на Палмира, съ-
общиха от Генералния щаб на Въо-
ръжените сили на Русия. Според
данни на агенция "Царьград" гене-
ралът е бил непосредствен участ-
ник в разработването на плана за
освобождаването на града. В мо-
мента на гибелта си Вячеслав Глад-
ких е оглавявал група военни съ-
ветници, подпомагащи правителст-
вените сили на Сирия в борбата с
терористите. Групата е помагала на
сирийски командири в провинция Дейр ез Зор.
Генерал-майор Вячеслав Гладких загина в сряда след

взрив на фугас на пътя на автоколона. Жертва на взрива
са станали командващият националната отбрана на Дейр
ез Зор Ал Меядин Мухамад Тайсар аз Захир и четирима
негови подчинени.
Следственият комитет на Русия е завел дело за смърт-

та на генерала в Сирия.

Зданието на руското посолство в Осло

Официалният представи-
тел на руското Министерст-
во на външните работи Ма-
рия Захарова неведнъж е
заявявала, че в Осло са за-
ети с търсене на митични
шпиони, вместо да се бо-
рят съвместно с общите
предизвикателства.

Генерал-майор
Вячеслав Гладких

Ðóñêè áîéíè êîðàáè îõðàíÿâàò "Ñåâåðåí ïîòîê-2"
биколил Африка, а "Остап
Шеремета" и "Иван Сидо-
ренко" са преминали през
Суецкия канал и Средизем-
но море. По целия им мар-
шрут са ги съпровождали
руски бойни кораби, които
като щафета са ги предава-
ли едни на други: Индийски
океан - Средиземно море -
Атлантически океан - Север-
но море. В двете съпровож-
дащи акции са участвали де-
сет кораба от руския Воен-
номорски флот.
В края на декември ми-

налата година САЩ въведо-
ха първите санкции срещу
участниците в проекта "Се-
верен поток-2". Под ограни-
чения попаднаха собствени-
ците на специализирани ко-
раби за тръбополагане, след
което швейцарската фирма
Allseas веднага сне двата си
кораба от трасето на газоп-
ровода и 160 км от него ос-
танаха недостроени. След
това "Газпром" изпрати от
Находка в Мукран специа-
лизирания кораб "Академик
Черски" със система за ди-
намично позициониране, а
датският регулатор разре-

ши за дострояването да се
използват съдове с котве-
но позициониране. Корабът
"Фортуна" беше от тях и ве-
че десет месеца се намира
в Германия. Тази ситуация
стана неочаквана за Вашин-
гтон, след което американ-
ските сенатори започнаха да
подготвят разширяване на
санкциите, а Държавният де-
партамент на САЩ съобщи,
че под действието на зако-
на "За противодействие на
противниците на Америка
чрез санкции" ще попаднат
и инвеститорите на "Севе-
рен поток-2".
Разширяването на санкци-

ите по "Северен поток-2"
заплашва и собствениците
на кораби, които участват
в проекта. Под удара могат
да попаднат също така и
застрахователни компании и
пристанища. Освен това в
един от законопроектите е
написано, че санкции зап-
лашват и фирми, предоста-
вящи услуги по изпитанията
на газопроводите и тяхната
сертификация, без което
"Северен поток-2" е невъз-
можно да бъде пуснат. В

другия вариант обаче това
го няма.
Но както писа американс-

кото издание "Форин поли-
си", отбранителният бюджет,
в който са включени новите
санкции, ще бъде приет не
по-рано от декември, през
което време "Северен поток-
2" може да бъде завършен.

"Това е надпревара меж-
ду бавното тръбополагане и
бавното приемане на санк-
ционното законодателство",
каза пред американското
издание управляващият кон-

Руски военни кораби ескортираха специализирания кораб за
поставяне на тръби по дъното на морето "Академик Черски"

султантската компания
ClearView Energy Partners
Кевин Бук. Според него до-
ри сам корабът "Академик
Черски" ще завърши рабо-
тите в срок от 110 дни, а
законът за военния бюджет
няма да бъде подписан по-
рано от декември - след не
по-малко от 112 дни. През
миналата година Доналд
Тръмп го подписа на 20 де-
кември.
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Лилия Ашарфудинова

В Москве с 12 по 18 ав-
густа проходили Дни куль-
туры Республики Татарстан.
Главным событием в завер-
шение праздничных меро-
приятий стал гала-концерт
мастеров искусств и твор-
ческих коллективов Респуб-
лики Татарстан в Московс-
ком международном Доме

Ñåðãåé Ñîáÿíèí: Ãëàâíîå, ÷òî íàñ ñâÿçûâàåò - ýòî ëþäè

Яркий концерт  с участием  заслуженных артистов стал украшением  грандиозного вечера национальной культуры

музыки. На торжественный
вечер приглашены предста-
вители Администрации Пре-
зидента РФ, Правительства
РФ и Москвы, министерств
и ведомств, дипломатичес-
кого корпуса зарубежных
стран, деловые партнеры
республики, члены создан-
ного в Москве "Землячест-
ва Татарстана".
С приветственными сло-

Сергей Собянин и Ренат
Ибрагимов (Народный артист
РСФСР, советский и российский
эстрадный певец, актёр,
композитор, продюсер,
кинорежиссёр, художественный
руководитель Театра песни
Рената Ибрагимова, лауреат
Государственной премии
Татарской АССР имени Г. Тукая)

вами на мероприятии высту-
пили зампред Правительст-
ва РФ Марат Хуснуллин,
мэр столицы РФ Сергей Со-
бянин и Президент Татарс-
тана Рустам Минниханов. Во
время выступления мэр
Москвы Сергей Собянин от-
метил: "Самое главное, что
нас связывает - это люди.
Сотни лет нас связывают
народы РФ, в частности, от-

ношения столицы РФ с Та-
тарстаном". Также он отме-
тил сотрудничество между
Москвой и Татарстаном в
научной, культурной и эко-
номической сферах.

 Мэр Москвы поздравил
Рустама Минниханова и всех
собравшихся со 100-летием
ТАССР и пожелал республи-
ке и ее народу процветания
и счастья. Кроме того, на

мероприятии прошла цере-
мония вручения госнаград
Правительства Москвы и
Республики Татарстан, где
Рустам Минниханов вручал
медали "За доблестный
труд", почетные звания "Зас-
луженный деятель искусств
Республики Татарстан", ор-
ден "Дуслык", медали "100-
летие ТАССР", а также бла-
годарности Президента РТ.

Фото автора

Юбилей
7 августа отметила свое 95-летие,

живущая в г. Плевен,
ветеран Великой Отечественной

войны, труженик тыла, награжден-
ная медалью "За доблестный труд
в Великой Отечественной войне

1941-1945 г.г."
и юбилейными медалями

НАТАЛЬЯ  АЛЕКСАНДРОВНА
КОЗЕЛЬСКАЯ

Родилась
в селе Бе-
ломестное
Белгородс-
кой облас-
ти. О труд-
ной и го-
л о д н о й
жизни в
оккупации,
о трудовой
деятельнос-
ти после
освобож -
д е н и я
города Бел-
города в
1943 году Наталья Александровна
подробно рассказала в изданном к
70-летию Победы сборнике "Мгно-
вения ценою в жизнь".
После смерти мужа, с которым

они прожили почти 50 лет, она пе-
реехала к дочери в Болгарию.
От имени российских ветеранов

ВОВ, живущих в Болгарии, сердечно
поздравляю Наталью Александровну
с юбилеем! Желаю здоровья и ра-
дости от общения с родными и близ-
кими!

Ольга Гурская

19 августа в Болгарс-
ком телеграфном агент-
стве (БТА) в Софии со-
стоялась пресс-конфе-
ренция по поводу предс-
тоящего концерта оркес-
тра Пловдивской госу-
дарственной оперы, ко-
торый 22 августа испол-
нит легендарную Ленинг-
радскую симфонию Дмит-
рия Шостаковича.
Концерт состоится под

открытым небом в Антич-
ном театре города Плов-
див и в нем будут участ-
вовать 95 музыкантов фи-
лармонии Государствен-
ного Пловдивского теат-
ра оперы под управлени-
ем музыкального дирек-
тора театра, дирижера
Диана Чобанова.
В пресс-конференции

приняли участие: Прези-
дент компании "Жокер
медиа" Ованес Мелик-Па-
шаев, музыкальный ди-
ректор Пловдивской го-
сударственной оперы,
дирижер Диан Чобанов,
концертмейстер Пловдив-
ской оперы Мичо Димит-
ров и советник Посольс-
тва Российской Федера-
ции в Республике Болга-
рия, Алексей Новоселов.
В пресс-конференции

также участвовали пред-
седатель Совета ветера-
нов ВОВ в Болгарии
Игорь Завьялов и Алла
Илиева, оба блокадники.
Пресс-конференцию ве-
ла Анжелина Георгиева
("Жокер медиа").
Как мы уже писали, кон-

Â Ïëîâäèâå ïðîçâó÷èò Ëåíèíãðàäñêàÿ ñèìôîíèÿ Øîñòàêîâè÷à

церт состоится в рамках
международного проекта
"Музыка мира" в честь 75-
летия Великой Победы.
Проект создан Фондом
"Открытое море" - Моск-
ва при поддержке Фонда
президентских грантов,
Российских железных до-
рог (РЖД) и Всероссийс-
кой общественной органи-
зации ветеранов. Концерт
пройдет под патронатом
Посольства России в Бол-
гарии, а с болгарской сто-
роны инициативу по орга-
низации этого масштабно-

го проекта взяла на себя
музыкальная продюсерс-
кая компания "Жокер ме-
диа".
Седьмая - Ленинградс-

кая симфония Дмитрия
Шостаковича, прозвучит
одновременно в пяти го-
родах мира. Только в
Пловдиве концерт будет
проходить в присутствии
публики, в соответствии
со всеми необходимыми
мерами в связи с панде-
мией. Музыкальное со-
бытие будет транслиро-
ваться несколькими рос-

сийскими телеканалами.
Участники пресс-конфе-
ренции рассказали о са-
мом музыкальном собы-
тии и организационных
процессах, а также выра-
зили благодарность за
поддержку всем органи-
зациям и ведомствам, ко-
торые помогали в реали-
зации концерта. Особая
благодарность была
выражена в адрес Посо-
льства России в Респуб-
лике Болгария и россий-
скому послу Макарову
Анатолию Анатолиевичу.

Президент компании "Жокер медиа" Ованес Мелик-Пашаев, концертмейстер Пловдивской
оперы Мичо Димитров, блокадники Алла Илиева и Игорь Завьялов, музыкальный директор
Пловдивской государственной оперы дирижер Диан Чобанов и советник Посольства Российской
Федерации в Республике Болгария Алексей Новоселов (слева направо)

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева

С уважением И.Н. Завьялов,
председатель Совета ветеранов

ВОВ в Болгарии
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6. СООТЕЧЕСТВЕННИК

Сергей Рожков,
председатель Русского
академического союза
в Болгарии им. проф.

Александра Федотова

Около 10 лет назад вышел
сборник воспоминаний потом-
ков белоэмигрантов об их ро-
дителях и жизни в Болгарии,
который  давно стал библи-
ографической редкостью и
пользуется большой популяр-
ностью среди специалистов-
историков и исследователей
русского зарубежья. Эта кни-
га - источник ценнейшей ин-
формации для лучшего пони-
мания жизни русской эмиг-
рации, проблемах и их ре-
шений, которые были у на-
ших соотечественников в
прошлом веке.
Но я всегда считал и про-

должаю считать до сих пор,
что жизнь сегодняшних миг-
рантов из СССР/России не
менее интересна и значима.
Среди наших соотечествен-
ников-современников также
есть люди выдающихся спо-
собностей, знаний и умений:
врачи, артисты, учителя, ин-
женеры, писатели, поэты,
ученые, бизнессмены и т.д..
Они являются частью русс-
кой диаспоры, внесли и про-
должают вносить свой вклад
в развитие Болгарии.
Несколько раз я пробовал

привлечь к этому внимание
наших соотечественников, но
до сих пор не получалось. Ос-
новным аргументом для от-
каза было: это моя жизнь и
она, наверное, не будет ни-
кому интересна. Я так не ду-
маю. Если разобраться, то
мы живем в очень интерес-
ное время, насыщенное со-
бытиями большой важности
и значения. Это относится и
к СССР, и к Болгарии. Это
время, когда перестала су-
ществовать "как геополити-
ческая реальность "огромная
страна - СССР со всеми
вытекающими из этого пос-
ледствиями, были созданы
новые государства - бывшие
союзные республики СССР.
Распался СЭВ, перестал су-
ществовать "социалистичес-
кий лагерь", не стало стран
Варшавского договора. "Ли-
хие" года были и в России, и
в Болгарии. СССР/Россия/и
Болгария стали "открытыми"
странами для выезда. И Рос-
сия, и Болгария переходили
из одной политической сис-
темы в другую, у нас были
экономические, финансовые
и политические кризисы.
Сейчас к ним добрался еще
и мировой кризис в области
здравоохранения.
По некоторым данным из

СССР уехало или перестало
жить на территории России
около 35 млн. человек. По-
чему они уехали, как прохо-
дила их интеграция, хотели ли
они и, если хотели, то как сох-
ранить свою идентичность?
Именно ответы на эти воп-
росы, которые сами по себе

"Âðåìåíà íå âûáèðàþò, â íèõ æèâóò…"

Сергей Александрович Рожков

важны и актуальны, должны
стать основой проведения по-
литики России по отношению
к своим соотечественникам
за рубежом. Пока об этом
известно очень и очень ма-
ло.
Поэтому я обращаюсь к

Вам, уважаемые соотечест-
венники, с предложением
включиться в проект "Моя
болгарская жизнь". Расска-
жите о себе и своей жизни в
Болгарии. Таким образом
каждый из нас даст свой ма-
ленький цветной, яркий и кра-
сочный элемент общей мо-
заики, который, объединив-
шись с другими такими же
элементами позволит создать
объемное панно нашей жиз-
ни за рубежом.
Как и о чем писать? Это -

другой вопрос, который за-
дают себе наши соотечест-
венники. И здесь я предла-
гаю следующее решение. Во
время одного из проектов по
проблемам современной ин-
теграции иммигрантов, в ко-
тором я принимал участие,
был разработан вопросник и
структура проведения интер-
вью с ними. Они и легли в
основу тех вопросов, кото-
рые я предлагаю обсудить.
Если Вы решите написать о
себе и сделать это достоя-
нием других, я попрошу при-
держиваться этой структуры,
чтобы тексты были сопоста-
вимы. Однако это не значит,
что нужно отвечать именно и
только на них. Вы абсолютно
свободны в своих описаниях
и можете писать о чем и как
хотите. Некоторые вопросы,
предложенные для обсужде-
ния, Вас могут не касаться,
другие, наоборот, очень су-
щественны для Вас. Единст-
венное, о чем я Вас хочу поп-
росить, так это чтобы Ваше
жизнеописание было под-
робным, написано  с опти-
мизмом, искренностью, само-
иронией, уважением к Роди-
не и стране проживания, кон-
кретными примерами проб-
лем и Ваших путей их реше-
ния. Конечно, было бы хоро-
шо и сопроводить его иллюс-
трациями из Вашего семей-
ного архива.

поставительного сравнения,
просто присылайте мне свои
тексты с Вашим жизнеопи-
санием, и я попробую сам со-
единить эти тексты в одно об-
щее.
Это новый проект Русско-

го академического союза в
Болгарии им. проф. Алексан-
дра Федотова. И я рад, что
сразу же нашел сомышлен-
ников в этом проекте. Это
газета "Русия днес - Россия
сегодня", которая будет на-
шим медийным партнером. В
настоящее время с РКИЦ об-
суждаются вопросы проведе-
ния серии круглых столов по
теме. Эти круглые столы бу-
дут посвящены разным ас-
пектам нашей жизни в Бол-
гарии. На них мы будем об-
суждать такие темы как: лич-
ные мотивы миграции, обра-
зование, семья, работа,
язык, религия, взаимоотоше-
ние с диаспорой и организа-
циями России в Болгарии.
Можно будет вместе сфор-
мулировать и другие направ-
ления. Очень важно наличие
"площадки", на которой мож-
но будет обсуждать спокой-
но эти темы и вопросы. И
здесь РКИЦ играет очень су-
щественную роль. Разумеет-
ся, представительство Рос-

ра. Тогда мы добились заме-
чательных результатов: про-
водили совместные выстав-
ки, семинары, презентации
книг, связанных с русской
эмиграцией, которые получи-
ли отклик как в Болгарии, так
и в России. Думаю, что наши
современники особенно за-
помнили и презентацию кни-
ги -альбома "Русское зарубе-
жье: история и современ-
ность". В первый, и, по-мое-
му, последний раз на этой
презентации были предста-
вители всех волн русской
эмиграции. Надеюсь, что на-
ше сотрудничество с РКИЦ
продолжится и вопросы ин-
теграции наших соотечествен-
ников и сохранения их иден-
тичности займут место в де-
ятельности этой российской
структуры. Наши предвари-
тельные переговоры с новым
директором РКИЦ показали
ее заинтересованность в этой
деятельности. Так что все
предпосылки для ее прове-
дения, думаю, что есть.
Первый круглый стол сос-

тоится уже скоро и на нем
будет обсуждаться один воп-
рос "А почему Болгария?". По-
говорим о личных причинах и
мотивации нашей эмиграции
в Болгарию, о реакции род-

Я думаю, что получится  хо-
роший и интересный матери-
ал, который можно будет
опубликовать. Как минимум
можно будет сделать элект-
ронное издание. Кроме все-
го прочего это будет инте-
ресно Вашим детям и потом-
кам. А и Вы сами, когда бу-
дете писать, получите боль-
шое удовольствие.
Участвовать в нашем  про-

екте можно активно и пас-
сивно. Пассивно: напишите  о
себе и о Вашей жизни в Бол-
гарии и никому не показы-
вайте. Вы увидите как это
интересно и увлекательно
прежде всего Вам самим. На-
пишите и пусть это будет в
Вашем семейном архиве. Зна-
чит, еще не пришло время их
публикации и обсуждения.
Активное участие может

быть в двух формах. Первая
- это участие в наших
круглых столах. Но часто я
слышу от своих друзей: что
это я буду рассказывать со-
вершенно незнакомым лю-
дям честно и открыто о се-
бе. Если не хотите выступать
на круглом столе, но сог-
ласны, чтобы Ваши тексты
были использованы для со-

сотрудничества в Болгарии
проводит ту политику, кото-
рую проводит само государ-
ство. И здесь ситуация очень
динамична. До 90-х годов
прошлого века трудно было
предположить, что работа с
соотечественниками станет
частью внешней политики
России, что проблема сохра-
нения идентичности войдет в
новую редакцию Конституции
России. Хочется надеяться,
что эти вопросы будут одни-
ми из ключевых и в работе
Россотрудничества под
новым руководством, а, мо-
жет и с новым названием.
Название названием, но оп-
ределяющую роль здесь иг-
рает сам руководитель пред-
ставительства. В свое время
наш Союз тесно сотрудничал
с РКИЦ и мы чувствовали ре-
альную поддержку этой ор-
ганизаци. Очень хорошо и
плодотворно работали мы с
директорами Владимиром
Ивановым, Виктором Баже-
новым и, особенно с тогдаш-
ним руководителем отдела
культуры - Ольгой Широко-
вой, которая сейчас верну-
лась в Болгарию, но уже в
новой должности - директо-

ного семейства на наш отъ-
езд, определим ваше отноше-
ние к интеграции в новое об-
щество, нужно ли оно вооб-
ще и собирались ли Вы сох-
ранить Вашу идентичность, от-
ветим на вопрос почему Вы
выбрали именно Болгарию,
хотели ли Вы использовать
эту страну как транзитную для
переезда впоследствии в дру-
гие страны и т.д. Может быть
первые заседания мы прове-
дем в режиме он-лайн или на
открытом месте, как того тре-
буют указания органов здра-
воохранения в связи с ситуа-
цией с коронавирусом. Ну и
вообще посмотрим как пой-
дут эти круглые столы и бу-
дут ли вообще желающие
присылать и обсуждать свои
жизнеописания.
Записаться на выступление,

получить точный перечень
вопросов для обсуждения и
более подробную информа-
цию по проекту "Моя болгар-
ская жизнь" можно, связав-
шись со мной по эл. почте:
rasb@mail.ru или скайпу:
sergey_rozhkov2009
Пишите, приходите, спра-

шивайте! Будет интересно! И
прежде всего Вам самим!
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Бывший президент Украины Леонид Крав-
чук, который в настоящее время возглавля-
ет украинскую делегацию в трехсторонней
контактной группе по Донбассу, в беседе с
Rossia Today назвал единственный способ
завершения конфликта на востоке страны.

"Нам надо только уважать друг друга, ува-
жать международные нормы и принципы
жизни. И понимать Украину", - пояснил
Кравчук. По его мнению, сторонам следу-
ет перейти к практическим шагам по уре-
гулированию конфликта: обмену пленными
и решению вопросов безопасности.
В качестве одного из шагов Кравчук наз-

вал также введение свободной экономи-
ческой зоны в Луганской и Донецкой на-
родных республиках. "Мы должны восста-
новить эту землю. Убрать мины с этой тер-
ритории, убрать оружие с этой террито-
рии и начать жить по-человечески", - до-
бавил бывший президент.
Кроме того, отметил Кравчук, после уре-

гулирования ситуации в Донбассе будут пе-
ресмотрены нормы, которые ограничивают
доступ российских журналистов на Украину.

30 июля Кравчук согласился возглавить
делегацию в трехсторонней контактной
группе вместо другого бывшего главы го-

Президент Белоруссии
Александр Лукашенко зая-
вил во вторник на совеща-
нии с членами Совета бе-
зопасности страны, что бе-
лорусские войска на запад-
ной границе страны приве-
дены в полную боевую го-
товность.
Он вновь отметил, что

около западных границ
страны происходит нагнета-
ние обстановки. Ранее он
заявлял, что страны Запа-
да наращивают военную
мощь в регионе.

"Некоторые среди наших
граждан расценили это как
нагнетание обстановки. Мол,
ничего подобного на за-
падных границах нашей
страны нет. Но думаю, что
за вчерашний вечер, осо-
бенно ночь, вы убедились в
том, что здесь не нагнета-
ние обстановки, а была точ-
ная и правильная реакция.
Надо было раньше нам это
учитывать и иметь в виду.
Появились заявления пред-

Одна из лидеров про-
теста, глава штаба Вик-
тора Бабарико и член
координационного со-
вета Мария Колеснико-
ва рассказала о воз-
можных положительных
изменениях, которые
могут произойти в слу-
чае поддержки со сто-
роны Москвы.
Она считает, что Рос-

сия может содейство-
вать диалогу между
властями Белоруссии и
оппозицией. Колесни-
кова отметила, что это
было бы "очень хоро-
шо". В то же время Ко-
лесникова подчеркну-
ла решительность бе-
лорусского народа, ко-
торый "ощутил силу са-
мим разобраться с
собственными пробле-
мами".
Также Мария Колес-

никова сообщила о

Ëàòâèÿ îòêàçàëàñü ïðèçíàòü
Òèõàíîâñêóþ ïðåçèäåíòîì

Îáñòðåëÿëè ìàøèíó ãëàâû ÌÂÄ
Þæíîé Îñåòèè

Ëóêàøåíêî çàÿâèë, ÷òî ñèòóàöèÿ â
ñòðàíå åùå íå äîñòèãëà ñâîåãî ïèêà

На совещании с членами Совета безопасности страны президент
Белоруссии Александр Лукашенко заявил, что белорусские войска на
западной границе страны приведены в полную боевую готовность

ставителей западных госу-
дарств, в том числе и руко-
водителей некоторых госу-
дарств, которые вообще не
знают, где Беларусь находит-
ся, и не знают, что здесь
происходит. Но тем не ме-
нее делают эти заявления",
- приводит слова Лукашен-

ко агентство БелТА.
"Притом эти заявления

свидетельствуют, что, когда
мы в Минобороны обсужда-
ли этот вопрос, президент
был прав. И слава богу, что
мы отреагировали на это и
развернули боевые подраз-
деления нашей армии на за-

падных рубежах нашей гра-
ницы, привели их в полную
боевую готовность. Министр
обороны мне доложил, что
все это исполнено и соот-
ветствующие части сегодня
готовы к выполнению своих
обязательств", - сказал Лу-
кашенко.

"То есть сегодня не толь-
ко внутри, но и извне у нас

появляются проблемы. И то,
что это абсолютно скоор-
динированные действия, мы
уже видим в открытую. Но
это еще даже не пик. Со-
бытия будут развиваться со-
ответствующим образом, но
мы понимаем, в каком нап-
равлении", - добавил глава
государства.

Министерство обороны Белоруссии проинформирова-
ло иностранных военных атташе о мерах реагирования
на наращивание сопредельными государствами воинс-
ких контингентов. Об этом говорится в сообщении ве-
домства по итогам состоявшейся во вторник встречи с
военными дипломатами Великобритании, Германии,
Литвы, Польши и Украины.

"Зарубежным партнерам доведена информация о те-
кущей внутренней и внешнеполитической обстановке,
представлен анализ нарастания численности иност-
ранных воинских контингентов и личного состава воору-
женных сил сопредельных государств", - сообщили в
Минобороны.
Кроме того, зарубежным дипломатам разъяснены

меры реагирования Вооруженных сил Белоруссии на
угрозы безопасности и проводимые мероприятия бое-
вой подготовки.

Îïïîçèöèÿ èùåò ïîääåðæêó Ìîñêâû

Мария Колесникова

ка не получили.
Накануне президент

России Владимир Пу-
тин и глава Белорус-
сии Александр Лука-
шенко провели третий
телефонный разговор
за четыре дня .  По
данным государствен-
ного информагентства
БелТА, Путин расска-
зал Лукашенко о пе-
реговорах с канцле-
ром Германии Ангелой
Меркель и президен-
том Франции Эмма-
нюэлем Макроном, на
которых обсуждалась
политическая ситуация
в Белоруссии.
В предыдущей бесе-

де стороны подтверди-
ли, что будут предпри-
нимать совместные
действия в случае
внешних угроз и "дав-
ления на республику
извне".

попытке начать диалог
с представителями
России. По ее словам,
они отправили россий-
ским властям через
посла России в Бело-
руссии Дмитрия Ме-
зенцева свое видение
происходящего в стра-
не. Однако ответа по-

Власти Латвии отка-
зались признать Свет-
лану Тихановскую пре-
зидентом Белоруссии,
передает ТАСС.
Рига не видит воз-

можности назвать Ти-
хановскую победите-
лем по итогам голосо-
вания на президентс-
ких выборах, заявил
министр иностранных
дел Эдгарс Ринкевичс.
Он пояснил, что "ник-

то не может сказать,
каким было реальное
распределение голо-
сов. Мы, конечно, не
знаем реальных резу-
льтатов выборов 9 ав-
густа, поскольку видим
масштабную фальсифи-
кацию, - цитирует Рин-
кевичса Telegram-канал
"Sputnik Ближнее зару-
бежье".

Глава латвийского
МИД отметил, что ре-
шение о повторных
выборах может быть
принято только в самой
Белоруссии, голосова-
ние должно пройти при
участии междуна -
родных наблюдателей.
Ранее сама Тиханов-

ская призвала Европу
не признавать победу
Александра Лукашенко.
Она заявила , что
выборы не были чест-
ными, результаты сфа-
льсифицировали. Экс-
кандидат напомнила,
что инициировала соз-
дание Национального
координационного со-
вета Белоруссии, чтобы
содействовать мирному
трансферу власти.
Президент Литвы Ги-

танас Науседа заявлял,

что Латвия, Литва и По-
льша разработали план
помощи Белоруссии по
выходу из политическо-
го кризиса.
По официальным

данным , Лукашенко
набрал 80 процентов
голосов, Тихановская -
10 процентов. По всей
Белоруссии вторую не-
делю идут массовые
протесты.

Светлана Тихановская

Êðàâ÷óê íàçâàë åäèíñòâåííûé ñïîñîá
çàâåðøèòü êîíôëèêò â Äîíáàññå

сударства Леонида Кучмы. Он выступил
против особого статуса для Донбасса, но
отметил, что региону можно дать "особую
систему управления". Позднее Кравчук со-
общил, что Украина готова пойти на ряд
компромиссов на переговорах - например,
предложить создать в регионе свободную
экономическую зону.

Бывший президент Украины Леонид Кравчук

Автомобиль главы МВД
Южной Осетии Игоря Нани-
ева подвергся обстрелу в
Цхинвале, министр не пост-
радал. Об этом сообщил
ТАСС замминистра МВД
Тарзан Кокойты во вторник.
Неизвестные обстреляли

машину министра около
23:00, в столице республи-
ки объявлен план "Перех-
ват".

"Около 11 вечера вблизи
микрорайона Московский в
северной части Цхинвала из
заброшенного дома была
обстреляна машина минис-
тра из пистолета. Из трех
пуль одна попала в дверь
машины со стороны водите-
ля. Никто не пострадал.
Объявлен план "Перехват",
- рассказал Кокойты.
Ранее 6 июня неизвест-

ные напали на квартиру ми-
нистра юстиции страны За-
лины Лалиевой. Злоумыш-

ленники забросали камнями
и разбили окна в доме ми-
нистра на улице Таболова
(Цхинвал).

Глава МВД Южной Осетии
Игорь Наниев

Белоруссия
привела в
полную боевую
готовность войска
на западной
границе страны
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Владимир Бычков,
обозреватель радио Sputnik

Эти живописные места, от-
крывающие красивый вид на
Кремль, еще несколько ве-
ков назад облюбовала знать,
а в советские времена там
был открыт ЦПКиО имени Го-
рького. Двенадцатого авгус-
та 1928 года был основан
московский Центральный
парк культуры и отдыха име-
ни Максима Горького.
ЦПКиО вместе с Нес-

кучным садом - самый бо-
льшой парк в центре сто-
лицы, расположенный на
правом берегу Москвы-ре-
ки и протянувшийся от улицы
Крымский вал, части Садо-
вого кольца до высотного
здания Московского государ-
ственного университета на
Воробьевых горах.
Эти живописные места,

открывающие красивый вид
на Москву, на Кремль, еще
несколько веков назад об-
любовала знать - князья Го-
лицыны, Трубецкие, Шахов-
ские и Вяземские, графы
Орловы, Демидовы. Там они
отдыхали в своих дворцах от
суетной столичной жизни.
В 1870-1880-х годах на уг-

лу Крымского Вала и нынеш-
ней Пушкинской набережной
ЦПКиО находился машинос-
троительный завод Николая
Бромлея, входивший в Об-
щество механических заво-
дов братьев Бромлей - один
из самых крупных в Россий-
ской империи металлообра-
батывающих и машиностро-
ительных концернов.
Завод, располагавшийся

на Крымском валу, в част-
ности, изготавливал, в не-
больших количествах - по
заказам, автомобили. На са-
мом мощном из них - шес-
тисильном - ездил сам вла-
делец предприятия. Перед
революцией 1917 года завод
Бромлея предложил военно-
му министерству проект лег-
кового автомобиля с перед-
ним приводом! Но шла Пер-
вая мировая война, средств
на революционные проекты
было мало. Эта идея была
воплощена в жизнь много
позже - сначала в США, а
потом в Европе.
А в России на смену рево-

люционным проектам приш-
ли настоящие революции. За-
вод Бромлея при советской
власти был национализиро-
ван, а позднее разрушен в
ходе строительства ЦПКиО.
В 1923 году на очищенной
территории открылась 1-я
Всероссийская сельскохо-
зяйственная и кустарно-
промышленная выставка, на
которой экспозиционеры не
столько продавали сельско-
хозяйственные и промыш-
ленные товары, сколько по-
казывали, чем они будут
торговать в будущем. Потом
выставку, которую назвали
Выставкой достижений на-
родного хозяйства - ВДНХ,
перевели на север Москвы.
Там были построены много-
численные выставочные па-
вильоны, каждый - произве-
дение советского искусства.
А сам Парк культуры и от-

дыха имени писателя Мак-
сима Горького был основан
на территории выставки в
1928 году. Территория гро-
мадная - 100 гектаров. Ар-
хитектором парка поначалу
был "опрометчиво" назначен
выдающийся архитектор-
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Нескучный
сад имени
графа Орлова
и Горького

авангардист Константин Ме-
льников. Но его быстро сме-
нили на архитектора, ко-
торый лучше разбирался в
основополагающих постула-
тах советского монументаль-
ного искусства. Ведь ЦПКиО
был призван, по мысли со-
ветских властей, "вести ши-
рокую политико-воспитатель-
ную и культурно-просветите-
льскую работу среди трудя-
щихся, быть организатором
их досуга". На его террито-
рии было размещено мно-
жество выставочных павильо-

нов, эстрадных площадок под
открытым небом, шахматных
секций, читален, аттракцио-
нов и игровых площадок для
детей. Подобного парка тог-
да не было нигде в мире!
Парк и сейчас привлека-

ет огромное количество по-
сетителей. В 2011 году в
ЦПКиО открылся каток с
искусственным льдом под
открытым небом площадью
15 тысяч квадратных метров
- самый крупный в Европе.
На нем можно кататься да-
же при высокой плюсовой

температуре - до +15 гра-
дусов по Цельсию.
Далее, за ЦПКиО, начина-

ется Нескучный сад. В ста-
рые годы на его территории
располагалось много частных
усадеб. Одна из крупнейших
- генерал-фельдмаршала кня-
зя Никиты Юрьевича Трубец-
кого. Другая - принадлежала
уральскому промышленнику,
миллионеру Прокопию Акин-
фиевичу Демидову, который
устроил здесь роскошный сад
с богатой коллекцией расте-
ний. Демидовский сад в XVIII
веке считался одним из луч-
ших в Европе. Лучшие садов-
ники занимались выращива-
нием уникальных растений.
Сюда съезжалось пол-
Москвы, чтобы полюбовать-
ся на чудо-цветы. И часто
рвали их, чем очень огорча-
ли хозяина.
Однажды Демидов вместо

копий римских садовых ста-
туй, которых было у него в
большом количестве, расс-
тавил на клумбах с неверо-
ятно красивыми цветами
вымазанных мелом атлети-
чески сложенных, простых
русских мужичков. И те
грозно окликали каждого,
кто намеревался сорвать
понравившийся цветочек.
Представьте себе сцену, осо-
бенно для женщин. В XVIII
веке увидеть обнаженный
торс мужчины - это то же,
что сейчас посмотреть пор-
нографический фильм! Деми-
дов построил в своей усадь-
бе в 1750-х годах так назы-
ваемый Нескучный дворец -
красивый П-образный особ-
няк. Главный ризалит фаса-
да весьма выразителен: че-
тыре пары коринфских ко-
лонн несут декоративную
стенку, прорезанную арками,
в которые выходят окна тре-
тьего этажа. По бокам - по-
луциркулярные балконы на
невысоких колоннах. Это
владение позднее перешло к
сиятельному и бесстрашно-
му графу Алексею Григорье-
вичу Орлову-Чесменскому.
В 1811 году в Нескучном

дворце прошло празднова-
ние , - нет! - тризна по
рыцарским временам! Не-
далеко от усадьбы состоя-
лась последняя в мире "Бла-
городная карусель" - конная
военная игра. Не вдаваясь
в многочисленные подроб-
ности, скажу: "карусель" -
это рыцарский турнир, в хо-
де которого выбирались луч-
шие в искусстве владения
конем и оружием и самые
красивые наездницы. И эти
состязания никак нельзя
назвать какой-то буффона-
дой. Это был серьезный тур-
нир. На одном из них даже
случайно погиб французский
король Генрих II. "Карусель"
всегда завершалась празд-
ничным обедом. Но в 1811
году, в Нескучном, это зас-
толье стало тризной по нав-
сегда ушедшим в небытие
рыцарям.
В Отечественную войну

1812 года в Нескучном двор-
це располагался наполеонов-
ский генерал Лористон. Это
он пытался передать через
фельдмаршала Кутузова
Александру I предложение
Наполеона о мире, когда
корсиканец понял, что его
поход в Россию - это роко-
вая ошибка. Русский импе-
ратор отверг предложение,
и тем предрешил дальней-
шую, печальную и незавид-

Сегодня, вслед за князьями и графами, москвичи гуляют в
Нескучном саду

В парке Горького

Голицынская - Первая Градская - больница

Ныне в Александринском (Нескучном) дворце располагается
президиум Российской Академии наук

ную участь Наполеона. Но
Нескучный дворец, по-види-
мому, именно благодаря
присутствию в нем Лорис-
тона не был сожжен фран-
цузскими варварами.
Впоследствии, в 1832 го-

ду, дочь графа Орлова про-
дала роскошную усадьбу им-
ператору Николаю I, который
подарил ее своей супруге
Александре Федоровне. И с
тех пор дворец стал назы-
ваться Александринским.
Ныне в Нескучном дворце
располагается президиум
Российской Академии наук.
Недалеко от дворца, на вер-
шине высокого холма над
Москвой-рекой, стоит очаро-
вательный дом-ротонда, а
рядом, в низине, у неболь-
шого пруда - "купальный до-
мик". Эти здания выстроены
в конце XVIII века.
В Нескучном саду в XIX

веке, как и ныне, любили
отдыхать москвичи. В те
времена там были для это-
го все условия: многочислен-
ные дорожки для неспешно-
го променада, клумбы с кра-
сивыми цветами, фонтаны,
"воздушный театр". То есть
театр под открытым небом.
Один из современников пи-

сал: театр, устроенный в са-
ду, был восхитителен, деко-
рациями служили вековые де-
ревья, ручей, скамьи и кусты
роз. В ложах пестрели на-
рядные дамские шляпки, ка-
валеры подносили своим из-
бранным букеты, фрукты и
мороженое. На сцене "воз-
душного" театра выступали
все знаменитые актеры и
музыканты того времени - Па-
вел Мочалов и Михаил Щеп-
кин, комик Живокини, певец,
композитор, автор многочис-
ленных и популярных до сих
пор романсов Павел Булахов.
Одно из таких представлений
посетил в 1830 году Алек-
сандр Сергеевич Пушкин со
своей красавицей-женой На-
тальей Николаевной.
Часть Нескучного сада

принадлежала князьям Го-
лицыным. Наследники дип-
ломата князя Дмитрия Ми-
хайловича Голицына откры-
ли в 1802 году здесь самую
большую в Москве больни-
цу. Голицынская - Первая
Градская - больница и ныне
- одно из лучших медицинс-
ких учреждений столицы. Го-
лицын, завещавший свое
громадное состояние на по-
мощь страждущим, был по-
хоронен в церковной боль-
нице. В советские времена
храм упразднили. Здание
было утилизировано под хо-
зяйственные нужды. Тогда с
этим особо не церемони-
лись. Ныне бывшее здание
церкви вновь стало храмом.
Говорили, что толчком к ос-

нованию больницы стал, ка-
залось бы, малопримеча-
тельный случай: князь увидел
в центре Москвы толпу, обс-
тупившую обыкновенную
крестьянскую телегу. Голицын
послал узнать, что случилось.
Посланные сказали: умер
крестьянин, который вовре-
мя не получил неотложной
медицинской помощи. Факт,
казалось, обыденный. А ка-
кие он имел последствия!
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16 августа ушел из жизни
народный артист РСФСР, ос-
нователь и художественный
руководитель театра "Содру-
жество актеров Таганки" Ни-
колай Губенко. Он скончался
за день до своего 79-летия.
Николай Губенко родился 17
августа 1941 года в катаком-
бах Одессы , во время
бомбёжки. Отец был военным
лётчиком, бортмехаником
бомбардировщика ТБ-3. По-
гиб в бою под Ворошиловг-
радом в 1942 году. До Вели-
кой Отечественной войны
мать работала главным кон-
структором Одесского кре-
кинг-завода и была повеше-
на в 1942 году за отказ сот-
рудничать с немецкими ок-
купантами. У Николая было
три сестры и брат. По окон-
чании войны с 1947 жил и
учился в детском доме № 5
в Одессе. Затем был пере-
ведён в Суворовское учили-
ще с углублённым изучением
английского языка, стал иг-
рать в театральном кружке.
По окончании училища пос-
тупил в театральную студию
при Доме актёра. Жизнь не
расстилала перед Губенко
торных дорог, зато с детства
своеобразно закалила и на-
учила не бояться идти про-
тив течения. После детдома
и Суворовского училища он
оказывается в массовке
Одесского драмтеатра, но
уже в 19 поступает во ВГИК
на курс Сергея Герасимова
и Тамары Макаровой. Для Ге-
расимова Губенко был иде-
альным по типажу актером -
предельно русской, немного
провинциальной внешности,
лишенный модной в шести-
десятых изысканности и ко-
кетства. Тем поразительнее,
что Губенко не сыграл у Ге-
расимова ни разу - хотя, ве-
роятно, и стал единственным
идейным его наследником в
кинематографе.
Дебют его случился в ки-

но, герасимовскому совер-
шенно полярном эстетичес-
ки. "Застава Ильича" - шес-
тидесятнический стандарт и
символ, сумма всех взгля-
дов этого поколения на ис-
кусство и жизнь. Губенко в
роли молодого горожанина
времен "оттепели" выглядел
предельно органичным - как
и в ролях в Театре на Таган-
ке, где он служил сразу пос-
ле ВГИКа.
Губенко в ранней Таганке

был примой - именно в этом
качестве его позвал в театр
Любимов, посмотрев выпус-
кной вгиковский спектакль
"Карьера Артура Уи" по Брех-
ту. Пугачев, Керенский в "Де-
сяти днях, которые потрясли
мир", Янг Сун в "Добром че-
ловека из Сезуана" - Губенко
был из тех, на ком Любимов
строил свой необычный те-
атр. Примечательно, что дуб-
лером Губенко во всех этих
ролях был Высоцкий. В 1968
году Губенко поступает на
Высшие курсы режиссеров и
сценаристов - и, разумеется,
уходит из Таганки. Как бы он
сыграл Гамлета, остается то-
лько догадываться.
Карьеру кинематографиста

- и режиссера, и актера -
Губенко закончил более трид-
цати лет назад. Театр был
ему, вероятно, гораздо бли-
же изначально. После смер-
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ти Высоцкого по приглаше-
нию Любимова Губенко вер-
нулся на Таганку, а семь лет
спустя оказался одним из
главных героев драматично-
го развода в самом популяр-
ном столичном театре. Разу-
меется, Губенко тут же прок-
ляла вся либеральная твор-
ческая Москва. За "Содру-
жеством актеров Таганки",
которое он возглавлял до
последнего дня, к сожалению,
закрепилась слава реакцион-
ного бастарда любимовско-
го проекта, хотя, по мнению
многих, дух исторической Та-
ганки Губенко удалось сохра-
нить лучше, чем соседям по
зданию.
МЕЖДУ КИНО И ТЕАТРОМ
В конце 60-х ради того,

чтобы сыграть Блюхера в фи-
льме "Пароль не нужен", Гу-
бенко отказался от роли Га-
лилея в "таганском" спектак-
ле; роль стала одним из
первых сценических триумфов
Владимира Высоцкого. В на-
чале 80-х Юрий Любимов поп-
росит Губенко вернуться на
Таганку и взяться за роли,
которые играл Высоцкий.
Вскоре Любимова заставят
эмигрировать; пока он будет
жить во Франции, Губенко
возглавит театр. И в перест-
ройку будет добиваться то-
го, чтобы Юрию Михайлови-
чу разрешили вернуться в
СССР. Ему разрешат. Через
несколько лет их добрые от-
ношения с Губенко превра-
тятся в войну - вплоть до то-
го, что Любимов запретит
впускать Губенко в здание те-
атра. В итоге труппа раско-
лется надвое, Любимов воз-
главит одну Таганку, Губенко
- другую, получившую назва-
ние "Содружество актеров Та-
ганки"…
Тут будет уже совсем не до

кино. Свой последний фильм,
"Запретная зона", Губенко
снял в 1988 году, там же и
сыграл последнюю кинороль.

ПОЛИТИКА
В ЕГО БИОГРАФИИ

В разные годы его биогра-
фия была связана не только
с искусством, но и с полити-
кой. Главной его чертой был
нонконформизм, - причем да-
леко не всегда в том смысле
этого слова, который обыч-
но в него вкладывают. Стал
министром культуры СССР, и
на этой "самоубийственной",
по словам Галины Волчек,
должности проведя два года
- он покинул ее за месяц до
распада государства. Но из
политики уже не ушел - стал
депутатом Госдумы от КПРФ,
а потом заместителем пред-
седателя Мосгордумы.

"Министром культуры я

стал в свое время потому,
что хотел попробовать изме-
нить что-то к лучшему во вза-
имоотношениях художника и
власти. И что мог - изменил.
Бюджет союзного Министер-
ства культуры увеличился
тогда вдвое, а творческие
люди открывали двери минис-
тра и его замов просто но-
гой, без всяких предупреж-
дений", - вспоминал Губенко.
А о своей работе в качестве
депутата Госдумы говорил:
"Главным из того, что мне
удалось сделать на депутатс-
ком посту, считаю закон "О
культурных ценностях, пере-
мещенных в СССР в резуль-
тате Второй мировой войны".
Я был, если можно так выра-
зиться, ведущим этого зако-
на. Борьбу за него пришлось
вести несколько лет, и он
стал моим детищем". Соглас-
но этому закону, наша стра-
на принципиально не выдает
Германии никакие художест-
венные ценности, попавшие
в нее после войны. Губенко
был убежден, что Германия
должна возместить чудо-

вищный ущерб, нанесенный
советским музеям, библио-
текам, историческим здани-
ям. Еще он продвигал идеи,
которые многим покажутся,
мягко говоря, спорными.
Например, был сторонником
смертной казни. Предлагал
вернуть советский налог на
бездетность. Три с половиной
года назад дошел до совсем
плохо укладывающейся в го-
лове экзотики - предложил
разработать законопроект о
"жестком, радикальном про-
тивостоянии проникновению
к нам на территорию России
тех, кого европейцы по ошиб-
ке считают беженцами". Ар-
гументы? "В результате из-
вержения Йеллоустоуна по-
гибнет Америка, а Сибирь
станет южным, очень ку-
рортным, комфортным мес-
том для проживания. В Гар-

вардском университете есть
проект заселения Сибири
американцами. Есть два про-
екта. Один - купить Сибирь у
России за 3 триллиона дол-
ларов, второй проект - засе-
лить ее сначала беженцами
с Ближнего Востока, их ру-
ками построить комфортную
среду. И будет жить там нес-
колько миллионов процвета-
ющих американцев".
По своим убеждениям он

был коммунистом. Настоя-
щим, искренним и честным,
какими были те люди, что
строили Советский Союз. Гу-
бенко всеми силами старал-
ся защищать неимущих, ста-
рался, как мог, уменьшить со-
циальное неравенство. Член
КПРФ, он говорил о себе: "Я
- не оголтелый поклонник
идеологии коммунизма, как
думают некоторые мои кол-
леги, но оголтелый поклонник
справедливости". Многое на
этом пути он успел сделать,
и многим запомнится именно
таким. И в Мосгордуме, где
он был заместителем пред-
седателя, всегда оставался

неравнодушным ко всему, что
происходило внутри коллек-
тива, к тому, чем жили его
избиратели. В театре он про-
должал и ставить, и играть
(в "Чайке" Сергея Соловьева
и в собственном спектакле
"ВВС" о Высоцком), но в пос-
ледние годы было заметно,
что трибуна интересует Гу-
бенко больше, чем рампа. И
в этом тоже проявился его
нестандартный нонконфор-
мизм - сейчас, когда искусс-
твом, в том числе таким тра-
диционным, как театр, стало
можно зарабатывать большие
деньги, Николай Губенко
упорно продолжал занимать-
ся исключительно тем, что
казалось ему нужным и
важным.
СЧАСТЬЕ ЕГО ЖИЗНИ
Николай Губенко был же-

нат на актрисе Жанне Боло-

товой, известной по фильмам
"Судьба резидента", "Дни хи-
рурга Мишкина" и "Рудин".
Оба были первокурсниками,
но Жанна, в отличии от Ни-
колая, во ВГИК поступила уже
звездой - её первый фильм
"Дом, в котором я живу" пос-
мотрело больше 20 миллио-
нов человек. Но звёздная бо-
лезнь её не коснулась, она
со всеми была одинаково ми-
ла и приветлива. Губенко
влюбился в красавицу с пер-
вого взгляда, и они начали
встречаться. Но не сразу сло-
жилось их счастье - сначала
у Жанны случился роман с
Андреем Кончаловским. А
ещё через пару месяцев, всё
на том же первом курсе, на
вечеринке у Кончаловского
она познакомилась с только
что приехавшим из Франции
художником Николаем Дви-
губским - двоюродным бра-
том Марины Влади, который
своим парижским лоском со-
вершенно околдовал её. Ещё
через пару месяцев Жанна
вышла за него замуж. В то
время она была чудо, как хо-
роша, не было отбоя от пок-
лонников. От неё, молодень-
кой первокурсницы, потерял
голову сам Булат Окуджава,
солидный и семейный, и стал
посвящать ей свои песни. А
Николай загоревал, затужил,
и решив, что клин клином
вышибают, закрутил роман с
Инной Ульяновой. Но и Жан-
ну не забыл - при каждой
случайной встрече не уста-
вал говорить ей, что она всё
равно будет его женой.Меж-
ду тем, жизнь у неё с мужем
не складывалась, у них не
было ничего общего, даже
любви не было - как потом
оба признавались: сглупили,
поддались импульсу. С раз-
водом тянуть не стали, и
вскоре вновь стали свобод-
ными. Двигубский тут же
повёл под венец Ирину Куп-
ченко, а Николай Губенко
вплотную подступил к Жан-
не, с твёрдым намерением -
в этот раз он её не упустит.
С тех пор они были нераз-
лучны. Правда поженились
только через семь лет. Дело
в том, что Жанна жила в бо-
льшой родительской кварти-
ре на Фрунзенской набереж-
ной, а Коля был сиротой, жил
в общежитии. Он хотел зас-
лужить квартиру, и потом же-
ниться на Болотовой, привес-
ти её туда. А не жить нахлеб-
ником у её родителей. Жан-
на много снималась - Губен-
ко став режиссёром, старал-
ся задействовать в своих ра-
ботах жену. Единственное,
что временами омрачало
счастье обладания друг дру-
гом - бездетность. Жили они
очень счастливо, дружно.
"Счастье моей жизни - это
Жанна" - не уставал повто-
рять Николай Николаевич.

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева
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Великая сила
искусства

"Такую музыку нужно слушать не
раз и не два. Но я больше одного
раза не могу".

Джоаккино Россини
о Рихарде Вагнере

Чертыхнувшись, Палыч сел на кро-
вати и посмотрел на часы. Было три
часа ночи. Палыч вышел на кухню.
Там, с обреченным выражением ли-
ца, курила жена. Даже на кухне были
слышны гнусавые напевы под ситару
и тамболу. Когда голос становился
тише, включались бубен и барабан.
В спальне же, выходящей окнами
прямо на непальское ночное увесе-
лительное заведение, не то что спать,
разговаривать было невозможно.
Можно было только кричать. Все на-
чалось с того, что хозяин закусоч-
ной, расположенной прямо напротив
Российского культурного центра, ре-
шил расширить бизнес. Бамбуковая,
с соломенной крышей, открытая
пристройка к старому кирпичному до-
му и раньше пользовалось дурной сла-
вой. Завсегдатаи сидели до полуно-
чи, а кто хотел выпить ночью, стуча-
ли в дверь в любое время. Из разв-
лечений в заведении был только
старый магнитофон, который без пе-
рерыва играл индийскую или непа-
льскую попсу. В почти идеальном не-
пальском климате старые жилые до-
ма традиционно имеют только рез-
ные ставни без стекол. Поэтому все,
что происходило внутри помещений,
было хорошо слышно на улице и на-
оборот. Днем, когда в городе кипела
жизнь и что-то подобное играли поч-
ти в каждом доме, проблем для ра-
боты центра заведение не создава-
ло. Тем более, что находилось оно с
тыльной части здания, куда выходи-
ли только окна квартиры директора.
Ночью же не помогали и закрытые
окна. После того как с помощью по-
лиции Палыч практически прикрыл
незаконную ночную активность, хо-
зяин притона озлобился и оформил
лицензию на круглосуточную работу.
Сначала Палыч хотел договориться
с хозяином по-хорошему, предложив

14 августа 2020 г. на 74 году
жизни скончался Владимир Пав-

лович Иванов - большой друг
болгарского народа.

По скорости, с которой эта весть
разнеслась и по реакции в соци-
альных сетях можно судить о том,
какой светлый след оставил он в
душах всех тех, кому довелось с ним
общаться. Человек широкой души,
сглаживающий острые углы мудро
и с неизменным юмором, Владимир
Павлович прожил яркую и интерес-
ную жизнь - со студенческой ска-
мьи и до последних дней связанную
с отечественной дипломатией.
С 1986 по 2011 г. Владимир Пав-

лович Иванов работал в системе Рос-
зарубежцентра/Россотрудничества:
возглавлял РЦНК в г. Дели, руково-
дил представительствами в Непале,
в Монголии и Болгарии. Он работал

Òðóäíî ïîâåðèòü, ÷òî åãî áîëüøå ñ íàìè íåò

первым заместителем Исполнитель-
ного директора Фонда поддержки и
защиты прав соотечественников,
проживающих за рубежом с 2012 го-
да, то есть с момента его основа-
ния. И в том, что в наши дни Фонд
решает проблемы соотечественни-

ков на всех континентах и его зас-
луга. Редакция нашей газеты и Фо-
рум "Болгария-Россия" благодарны
Владимиру Павловичу за сотрудни-
чество и поддержку.
Выпускник МГИМО МИД СССР и

аспирантуры Дипломатической ака-
демии МИД СССР, начал свою тру-
довую деятельность в Комитете мо-
лодежных организаций СССР в да-
леком 1974 году. Участвовал в прог-
раммах подготовки и проведения
Всемирных фестивалей молодежи и
студентов на Кубе (1978) и в Моск-
ве (1985), Олимпийских игр в Мос-
кве (1980), международных форумах
и встречах по линии ВФДМ, СИ-
МЕА, ВИТЕЖ, Совещании по безо-
пасности и сотрудничеству в Хель-
синки (1975). С 1981 по 1986 год -
заместитель председателя Бюро
международного молодежного туриз-

"Ïðèêëþ÷åíèÿ â çàïîâåäíèêå è äðóãèå áàéêè Ïàëû÷à"
Эти записки - о моих друзьях, та-

лантливых, умных, образованных -
настоящих профессионалах. Всю
жизнь, встречаясь с ними, то час-
то, то с большими перерывами, я
был свидетелем того, что они, дру-
зья и коллеги моей молодости, не
потерялись в бурных и трагических

событиях конца 80-х и начала 90-х.
К сожалению, к настоящему време-
ни, часть из них ушла в другой мир.
Мы их помним. Другие, по мере сил,
и сейчас продолжают служить Рос-
сии.
Встречаясь, мы с удовольствием

вспоминаем, что нам было не прос-

то интересно, нам было весело
жить. Далеко не всегда, разумеет-
ся, но жизнь подавляющего большин-
ства представителей нашего по-
коления никогда не была тем бес-
просветным болотом, образ кото-
рого так настойчиво пытаются на-
вязать нам злобные неудачники, не

нашедшие себя тогда и никому в
России не нужные сейчас. В ходе
наших встреч и взаимных воспоми-
наний постепенно возникла идея за-
писать часть из них. Это не мему-
ары, это байки, свод забавных и,
надеюсь, немного смешных исто-
рий.

понизить громкость магнитофона до
приемлемого, но понимания не встре-
тил. Ссылаясь на демократические
преобразования в стране, хозяин наг-
ло заявил, что он свободный чело-
век и с лицензией может делать что
хочет. Тогда Палыч решил привлечь
на свою сторону сынишку садовника
центра, который жил прямо над за-
ведением. На эту мысль его навела
удивительная для России, но доволь-
но обычная для потомка горных не-
пальских племен упертость.Палыч хо-
рошо помнил ситуацию, когда на ка-
кой-то праздник пятилетнему пацану
подарили настоящий полицейский
свисток, он свистел несколько дней
без перерыва с утра до вечера. В
переулок, слыша полицейские трели
и думая, что идет облава на маоис-
тов, перестали заходить прохожие.
В заведении почти не стало посети-
телей, и играть национальную музы-
ку было не для кого. Из близлежа-
щих домов начали выселяться кошки
и крысы. Под непрерывный свист в
доме напротив скончалась больная
старуха. И хотя была она преклонно-
го возраста, и время умирать ей дав-
но настало, из похоронной процес-
сии, несущей под свист тело на кре-
мацию, в адрес пацана раздавались
проклятия и угрозы. Свистеть он пе-
рестал только после того, как дове-
денные до отчаянья соседи пообе-
щали сжечь дом вместе со свисту-
ном. Тогда отец, который страдал ме-
ньше всех, проводя время в саду рус-
ского центра, свисток отнял, а пар-
ня выпорол. Заручившись поддерж-
кой отца ребенка, Палыч объехал все
близлежащие магазины игрушек и к
своей радости обнаружил большую
китайскую жестяную трубу, любимый
музыкальный инструмент футбольных
фанатов. Труба издавала душеразди-
рающий рев и очень понравилась ма-
льчику. Прочно устроившись на по-
доконнике над питейным заведени-
ем, он затрубил так, что улица сод-
рогнулась. Посетители выдержали не
более двадцати минут и стали раз-
бегаться. Последний завсегдатай, ко-
торый не успел допить налитое, ушел
вместе со стаканом. Хозяин пытал-
ся возмущаться, но соседи и родст-
венники садовника, также уставшие
от ночных песнопений, встали на сто-

рону музыкального ребенка. Смол-
кали звуки иерихонской трубы толь-
ко с заходом солнца. Мстительный
хозяин, несмотря на отсутствие кли-
ентов, включал свой магнитофон на
полную мощность и уходил с семьей
спать к родственникам на соседнюю
улицу. Ситуация явно заходила в ту-
пик. Рассчитывать на то, что пацан
сможет продержаться еще несколь-
ко дней, не подорвав свое здоровье,
было нельзя. Ночевать в гостиной,
выходящей на противоположную сто-
рону российского центра, было неу-
добно. Нужно было искать кардина-
льное решение.
Решение нашла жена Палыча, про-

фессиональный индолог и философ.
Воспользовавшись паузой, создан-
ной соло на трубе, она доскональ-
но перерыла фонотеку центра и вер-
нулась с пачкой виниловых пласти-
нок. Наступило утро. Соседский па-
цан, проснувшись, снова взялся за
трубу, но к обеду выдохся. Ожив-
ший хозяин, злорадно поглядывая
в сторону российского центра, тут
же запустил музыку. Улица замер-
ла, ожидая дальнейшего развития
событий. На плоской крыше цент-
ра жена Палыча руководила груп-
пой местных сотрудников, которые
сноровисто таскали наверх динами-
ки, усилители, проигрыватель и ка-
бели.

- Там где сила не помогает, - ска-
зала жена, - должны действовать
разум и знания. Будем воспитывать
народ Востока на европейской
классике. На попытки Палыча,
ссылаясь на авторитеты, протащить
тезис о том, что Восток и Запад
никогда не сойдутся, жена ответи-
ла коротко:

- Это мы посмотрим.
К вечеру, когда в забегаловку

настороженно потянулись посетите-
ли, все было готово. Имевшаяся в
наличии звуковая техника была на-
целена на оппонента. И когда гори-
зонт окрасился в закатный баг-
ровый цвет, жена дала команду:

- Начинаем!
С первыми звуками оцепенело не

только окружение центра, казалось,
сжалась вся непальская природа.
Бессмертную оперу Рихарда Вагне-
ра "Валькирия" из тетралогии "Ко-

льцо нибелунгов" на немецком язы-
ке соперник ожидал менее всего.
Ко второму действию, когда на весь
район прозвучала знаменитая ария
Брунгильды "Siegmund! Siehaufmich!"
(Зигмунд! Близок час!) улицы, при-
легающие к центру, опустели. К тре-
тьему действию, когда валькирии
носятся на конях и пытаются пе-
рекричать бурю, вызванную гневом
Вотана, к главному входу в Центр,
с искаженными ужасом лицами,
подтянулась группа местного насе-
ления. За руки они держали хозяи-
на злополучного заведения. Деле-
гацию вышел встречать Палыч.

- Он больше не будет, - указывая
на хозяина заведения, прошамкал
возглавлявший делегацию древний
старик в застиранных белых сол-
датских кальсонах, как выяснилось
- старейшина улицы. Палыч видел
его в первый раз. Как объяснили
позже, он был такой дряхлый, что
последние несколько лет, разбитый
параличом, на ноги не вставал. И
только бессмертный талант Вагне-
ра вернул его к активной жизни.

- Выключите, пожалуйста, эти
звуки из ада! - попросил старик,
не имеющий иммунитета к европей-
ской культуре. - Давайте договари-
ваться. Дальше все было просто.
Зигфрид с Брунгильдой умолкли.
Палыч с бывшим противником се-
ли за чашу примирения. Жителям
улицы из центра подтянули напит-
ки. Закуску выставило заведение.
Исцелившийся старейшина провоз-
гласил тост за взаимопонимание и
соседскую дружбу. Испуганно пог-
лядывая на крышу центра, откуда
приветливо махала рукой жена Па-
лыча, все выпили. График музыка-
льного сопровождения работы за-
ведения был согласован к взаим-
ному удовлетворению. Отец юного
музыканта сбегал наверх, вернул-
ся с трубой и торжественно, как
знак всеобщего примирения, под
одобрительные крики присутствую-
щих, Палыч и бывший противник -
ресторатор растоптали ее ногами.
Великая сила искусства свела вмес-
те Восток и Запад.        Непал, 1996

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева

ма "Спутник" СССР.
Будучи директором Российского

культурно-информационного центра
в Болгарии, он снискал себе ува-
жение болгар и соотечественников,
а также сотрудников Центра своим
деловым подходом к серьезным ве-
щам и прибаутками на любой слу-
чай жизни. Недаром говорят, что
чувство юмора - мерило ума. Тому
подтверждением служит его книга
"Приключения в заповеднике и дру-
гие байки Палыча", вышедшая в
2016 году в московском издательс-
тве "Этносфера".
Трудно поверить, что его больше

с нами нет. Весь коллектив газеты
"Русия днес - Россия сегодня" и все
его болгарские друзья выражают
глубокие соболезнования его супруге
Людмиле Викторовне, родным, близ-
ким, а также всем его товарищам.
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Пятница, 21 августа

Воскресенье, 23 августа

06.00 Телеканал "Доброе утро. Суббота" 09.45 "Слово пастыря" (0+)
10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 Премьера. "Олег Табаков. Все,
что останется после тебя..." (12+) 11.10 "Видели видео?" (6+) 12.00
Новости (с субтитрами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.50 Премье-
ра. "На дачу!" с Наташей Барбье (6+) 15.05 Равшана Куркова,
Сергей Пускепалис в многосерийном фильме "А у нас во дворе..."
(12+) 17.20 "Олег Табаков и его "цыплята Табака" (12+) 18.10 "Сегод-
ня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вечером" (16+) 23.10
"Познер". Гость Олег Табаков (16+) 00.10 Олег Табаков, Валентина
Теличкина, Станислав Любшин, Любовь Полищук в фильме "Кад-
риль" (12+) 01.35 Олег Табаков, Татьяна Васильева, Игорь Скляр,
Марина Зудина в фильме "Путешествие мсье Перришона" (12+)
02.55 Валерий Приемыхов, Анатолий Папанов, Юрий Кузнецов,
Нина Усатова в фильме "Холодное лето пятьдесят третьего…" (12+)
04.35 "Модный приговор" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Желтый глаз тигра". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 Телеканал
"Доброе утро" 10.05 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить здо-
рово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время по-
кажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай по-
женимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 18.00 Ве-
черние новости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+)
19.40 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 К 25-летию Пер-
вого канала. "Точь-в-точь". Лучшее (16+) 23.20 Фильм "8 первых
свиданий" (16+) 00.55 Елена Яковлева, Ингеборга Дапкунай-
те, Любовь Полищук, Ирина Розанова в фильме Петра Тодо-
ровского "Интердевочка" (16+) 03.20 Всеволод Санаев, Петр
Вельяминов, Владимир Тихонов в фильме "Версия полковни-
ка Зорина" (12+) 04.50 "Наедине со всеми" (16+)

06.00 Новости 06.35 "Моя мама готовит лучше!" (0+) 07.30 Алексей
Гуськов, Егор Бероев, Екатерина Гусева в многосерийном филь-
ме "Тонкий лед" (16+) 09.25 "Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым
(12+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 Жанна Бадоева в про-
екте-путешествии "Жизнь других" (12+) 11.05 "Видели видео?" (6+)
12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.45
Премьера. "На дачу!" с Ларисой Гузеевой (6+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.15 Равшана Куркова, Сергей Пускепалис в мно-
госерийном фильме "А у нас во дворе..." (12+) 17.30 Юрий Нику-
лин, Евгений Евстигнеев, Ольга Аросева в фильме "Старики-раз-
бойники" (0+) 19.25 "Три аккорда" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Вла-
димир Машков в многосерийном фильме "Налет" (16+) 23.20 "КВН".
Премьер-лига (16+) 00.30 Фильм "Формула любви" (6+) 02.05 Фи-
льм Георгия Данелии "Я шагаю по Москве" (12+) 03.20 Евгения
Уралова, Александр Белявский, Юрий Визбор, Александр Митта
в фильме "Июльский дождь" (12+)

1 КАНАЛ

Суббота, 22 августа

Воскресенье, 23 августа

06.00 Утро России 10.00 О самом
главном 11.00 Вести 11.30 Судьба че-
ловека с Борисом Корчевниковым
12.40 60 минут 14.00 Вести 14.30 Вес-
ти. Местное время 14.55 Передвиж-
ники. Константин Савицкий 15.20
Тайны следствия-4 17.00 Вести 17.15
Андрей Малахов. Прямой эфир 18.40
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05
Вести. Местное время 21.20 Юмори-
на 23.05 Одиночка. Х/ф 00.55 2 ВЕР-
НИК 2 01.45 Ясновидящая. Х/ф 03.30
Тайны следствия-4

06.00 Утро России 10.00 О самом
главном 11.00 Вести 11.30 Судьба че-
ловека с Борисом Корчевниковым
12.40 60 минут 14.00 Вести 14.30 Вес-
ти. Местное время 14.55 Передвиж-
ники. Константин Савицкий 15.20
Тайны следствия-4 17.00 Вести 17.15
Андрей Малахов. Прямой эфир 18.40
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05
Вести. Местное время 21.20 Юмори-
на 23.05 Одиночка. Х/ф 00.55 2 ВЕР-
НИК 2 01.45 Ясновидящая. Х/ф 03.30
Тайны следствия-4

05.35 По секрету всему свету 06.05
Роман с прошлым. Х/ф 09.20 Мест-
ное время. Воскресенье 09.55 Пеш-
ком… Калуга монументальная 10.15
Устами младенца 11.00 Вести 11.30
Когда все дома с Тимуром Кизяковым
12.15 Сто к одному 12.55 Замок из
песка 20.00 Вести в 20:00 22.00 Вос-
кресный вечер с Владимиром Соло-
вьевым 01.00 Сицилианская защита.
Х/ф 02.30 Пять лет и один день. Х/ф
04.15 Везучая. Х/ф

Суббота, 22 августа

Понедельник, 24 августа

Вторник, 25 августа

Среда, 26 августа

Четверг, 27 августа

Понедельник, 24 августа

Вторник, 25 августа

Среда, 26 августа

Четверг, 27 августа

05.05 "Модный приговор" (16+) 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал "Доброе ут-
ро" 10.05 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время
покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Да-
вай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости
(с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.40 "Пусть
говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "В соз-
вездии Стрельца". Многосерийный фильм (16+) 23.25
Премьера. Дарья Екамасова в фильме Андрея Смир-
нова "Жила-была одна баба" (16+) 01.20 "Время пока-
жет" (16+) 04.10 "В созвездии Стрельца". Многосе-
рийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "В созвездии Стрельца". Продолжение
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Те-
леканал "Доброе утро" 10.05 "Модный приговор" (6+) 10.55
"Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.40 "Пусть говорят"
(16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "В созвездии Стрель-
ца". Многосерийный фильм (16+) 23.25 Премьера. Дарья Ека-
масова в фильме Андрея Смирнова "Жила-была одна баба"
(16+) 00.20 "Георгий Данелия. Небеса не обманешь" (16+)
01.20 "Время покажет" (16+) 04.10 "В созвездии Стрельца".
Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "В созвездии Стрельца". Продолжение
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Те-
леканал "Доброе утро" 10.05 "Модный приговор" (6+) 10.55
"Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.40 "Пусть говорят"
(16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "В созвездии Стрель-
ца". Многосерийный фильм (16+) 23.25 Премьера. Дарья Ека-
масова в фильме Андрея Смирнова "Жила-была одна баба"
(16+) 00.20 "Петр Тодоровский. Жизнь забавами полна" (16+)
01.20 "Время покажет" (16+) 04.10 "В созвездии Стрельца".
Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "В созвездии Стрельца". Продолжение
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25
Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Модный приговор" (6+) 10.55
"Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.40 "Пусть говорят"
(16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. "В созвездии Стрель-
ца". Многосерийный фильм (16+) 23.25 Премьера. Дарья Ека-
масова в фильме Андрея Смирнова "Жила-была одна баба"
(16+) 00.20 "Марина Цветаева. "В моей руке - лишь горстка
пепла!" (16+) 01.20 "Время покажет" (16+) 04.10 "В созвез-
дии Стрельца". Многосерийный фильм (16+)

06.00 Утро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.30 Судьба человека
с Борисом Корчевниковым 12.40 60 ми-
нут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное
время 14.55 Передвижники. Василий
Максимов 15.20 Тайны следствия-4 17.00
Вести 17.15 Андрей Малахов. Прямой
эфир 18.40 60 минут 20.00 Вести в 20:00
21.05 Вести. Местное время 21.20 Сер-
дце матери 00.35 Вести-Санкт-Петербург
00.50 Энигма. Юджа Ванг 01.30 Новости
культуры 01.45 Склифосовский (2 се-
зон) 04.00 Тайны следствия-4

06.00 Утро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.30 Судьба человека
с Борисом Корчевниковым 12.40 60 ми-
нут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное
время 14.55 Передвижники. Вардгес
Суренянц 15.20 Тайны следствия-4 17.00
Вести 17.15 Андрей Малахов. Прямой
эфир 18.40 60 минут 20.00 Вести в 20:00
21.05 Вести. Местное время 21.20 Сер-
дце матери 00.35 Вести-Санкт-Петер-
бург 00.50 "Бег". Сны о России 01.30
Новости культуры 01.45 Склифосовс-
кий (2 сезон) 04.00 Тайны следствия-4

06.00 Утро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.30 Судьба человека
с Борисом Корчевниковым 12.40 60 ми-
нут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное
время 14.55 Передвижники. Александр
Борисов 15.20 Тайны следствия-5 17.00
Вести 17.15 Андрей Малахов. Прямой
эфир 18.40 60 минут 20.00 Вести в 20:00
21.05 Вести. Местное время 21.20 Сер-
дце матери 00.35 Вести-Санкт-Петер-
бург 00.50 Искатели 01.30 Новости ку-
льтуры 01.45 Склифосовский (2 сезон)
04.00 Тайны следствия-5

06.00 Утро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.30 Судьба человека
с Борисом Корчевниковым 12.40 60 ми-
нут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное
время 14.55 Передвижники. Абрам Ар-
хипов 15.20 Тайны следствия-5 17.00
Вести 17.15 Андрей Малахов. Прямой
эфир 18.40 60 минут 20.00 Вести в 20:00
21.05 Вести. Местное время 21.20 Сер-
дце матери 00.35 Вести-Санкт-Петербург
00.50 Абсолютный слух 01.30 Новости
культуры 01.45 Склифосовский (2 се-
зон) 04.00 Тайны следствия-5

Пятница, 21 августаRTR Пятница, 21 августа

Воскресенье, 23 августа

05.25 "Александр Журбин. Мелодии На Память" 06.00 Павел
Вишняков, Светлана Брюханова, Алексей Моисеев В Детек-
тивном Сериале "Возвращение Мухтара - 2". "Сюрприз Для
Невесты", "Без Тормозов" 08.00 "Сегодня" 08.20 "Авиаторы" 08.55
"Их Нравы" 09.35 "Готовим С Алексеем Зиминым" 10.00 "Сегод-
ня" 10.20 "Умный Дом" 10.35 "Главная Дорога" (Дайджест) 11.20
"Поедем, Поедим!" 12.15 "Живая Еда С Сергеем Малозёмовым"
13.10 "Квартирный Вопрос" 14.15 "Своя Игра" 16.00 "Сегодня"
16.20 "Следствие Вели..." 19.00 "Сегодня" 19.25 "Секрет На
Миллион". Алексей Нилов 21.25 Фильм "Плата По Счётчику" 1-
4-Я С. 01.20 Василий Лановой, Арсений Робак, Тимур Бадал-
бейли, Софья Озерова В Остросюжетном Фильме "Чужой Дед"
03.25 "Квартирник Нтв У Маргулиса". Елена Ваенга 04.35 "Мы
И Наука. Наука И Мы"

05.20 "Развод По-Русски" 06.05 "У Нас Выигрывают!".
Лотерейное Шоу 08.00 "Сегодня" 08.25 "И Снова Здрав-
ствуйте!" 08.45 "Кто В Доме Хозяин?" 09.30 "Едим До-
ма" 10.00 "Сегодня" 10.20 "Первая Передача" (Дайджест)
10.55 "Чудо Техники" 11.50 "Дачный Ответ" 12.55 "Наш-
потребнадзор" 14.00 "Однажды..." (Дайджест) 15.00 "Дело
Тёмное". "Трагедия Рейса 007" 16.00 "Сегодня" 16.20
"Следствие Вели..." 19.00 "Итоги Недели" С Ирадой Зей-
наловой 20.10 "Ты Не Поверишь!" 21.20 "Звёзды Сош-
лись" 23.00 "Основано На Реальных Событиях". "Замуж
За Короля" 02.00 Алексей Кравченко, Сергей Селин,
Антон Хабаров, Даниил Воробьёв В Остросюжетном
Сериале "Братаны - 3" 25- 28-Я С.

НТВ-МИР

Суббота, 22 августа

Понедельник, 24 августа

Среда, 26 августа

Четверг, 27 августа

05.25 "Александр Журбин. Мелодии На Память" 06.00 "Утро. Самое
Лучшее" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Литейный". "Нахимчик", "Ва-
Банк" 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал "Зверобой - 3" 27- 29-Я С. 13.00
"Сегодня" 13.25 "Обзор. Чрезвычайное Происшествие" 13.55 "Мес-
то Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Николай 2. Круг Жизни". "Утро
Императора" 17.05 Сериал "Ещё Не Вечер". "Сезон Удачи" 19.00
"Сегодня" 19.45 Сергей Плотников, Антон Сёмкин, Сергей Пиотров-
ский, Михаил Бабичев В Детективном Сериале "Мент В Законе-9".
"Бедные Люди" 1- 2-Я Ч. 21.45 Дмитрий Паламарчук, Пётр Рыков,
Алиса Шидловская, Андрей Терентьев В Детективном Сериале "Под-
судимый" 9-10-Я С. 23.50 "Сегодня" 00.00 Андрей Чубченко В Остро-
сюжетном Сериале "Шеф. Игра На Повышение". "Шах", "Мат", "Оби-
да" 03.15 "Прокурорская Проверка". "Столкновение" 04.20 Павел
Ильин, Дмитрий Белоногов, Наталья Литвинова, Николай Храмов
В Сериале "Дело Врачей". "Старая Боль", "Охота На Медсестру"

05.50 "Их Нравы" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 08.00 "Сегодня" 08.25
Сериал "Литейный". "Месть Триады", "На Крючке" 10.00 "Сегодня"
10.25 Сериал "Зверобой - 3" 30-Я С., 31-Я С., 32-Я С. (Заключите-
льная) 13.00 "Сегодня" 13.25 "Обзор. Чрезвычайное Происшест-
вие" 13.55 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Николай 2. Круг
Жизни". "Любовь" 17.05 Сериал "Ещё Не Вечер". "Опасные Игруш-
ки" 19.00 "Сегодня" 19.45 Сергей Плотников, Антон Сёмкин, Сергей
Пиотровский, Михаил Бабичев В Детективном Сериале "Мент В
Законе-9". "Бедные Люди" 3- 4-Я Ч. 21.45 Дмитрий Паламарчук,
Пётр Рыков, Алиса Шидловская, Андрей Терентьев В Детективном
Сериале "Подсудимый" 11- 12-Я С. 23.50 "Сегодня" 00.00 Андрей
Чубченко В Остросюжетном Сериале "Шеф. Игра На Повышение".
"Другая Сила", "Конец Игры", "Кадровый Голод" 03.15 "Прокурор-
ская Проверка". "Учительница Первая Моя" 04.20 Павел Ильин,
Дмитрий Белоногов, Наталья Литвинова, Николай Храмов В Се-
риале "Дело Врачей". "Канцелярские Принадлежности", "Знахарь"

05.50 "Хрустальный Мир" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 08.00 "Сегод-
ня" 08.25 Сериал "Литейный". "Гастарбайтер", "День Рождения" 10.00
"Сегодня" 10.25 Сериал "Золотой Запас" 1-3-Я С. 13.00 "Сегодня"
13.25 "Обзор. Чрезвычайное Происшествие" 13.55 "Место Встре-
чи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Николай 2. Круг Жизни". "Царева Доро-
га" 17.05 Сериал "Ещё Не Вечер". "За Всё Заплачено" 19.00 "Сегод-
ня" 19.45 Сериал "Мент В Законе-9". "Фанат" 1-2-Я Ч. 21.45 Дмит-
рий Паламарчук, Пётр Рыков, Алиса Шидловская, Андрей Терен-
тьев В Детективном Сериале "Подсудимый" 13-14-Я С. 23.50 "Се-
годня" 00.00 Андрей Чубченко В Остросюжетном Сериале "Шеф.
Игра На Повышение". "Сбитый Лётчик", "Честь Офицера", "Непри-
касаемые" 03.15 "Прокурорская Проверка". "Смертельный Аборт"
1-Я Ч. 04.20 Павел Ильин, Дмитрий Белоногов, Наталья Литвино-
ва, Николай Храмов В Сериале "Дело Врачей". "Дуэлянты", "Жи-
ли-Были"

05.50 "Дикий Мир" С Тимофеем Баженовым 06.00 "Утро. Самое Лучшее"
08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Литейный". "Эликсир Бессмертия", "Цейт-
нот" 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал "Золотой Запас" 4- 6-Я С. 13.00 "Се-
годня" 13.25 "Обзор. Чрезвычайное Происшествие" 13.55 "Место Встречи"
16.00 "Сегодня" 16.30 "Николай 2. Круг Жизни". "Измена" 17.05 Сериал
"Ещё Не Вечер". "Стратегия Риска" 19.00 "Сегодня" 19.45 Сергей Плот-
ников, Антон Сёмкин, Сергей Пиотровский, Михаил Бабичев В Детек-
тивном Сериале "Мент В Законе-9". "Фанат" 3-4-Я Ч. (Заключительная)
21.45 Дмитрий Паламарчук, Пётр Рыков, Алиса Шидловская, Андрей
Терентьев В Детективном Сериале "Подсудимый" 15- 16-Я С. (Заключи-
тельная) 23.50 "Сегодня" 00.00 Сериал "Шеф. Игра На Повышение". "Утечка
Информации", "Прощай, Мент", "Страх Высоты" (Заключительная) 03.20
"Прокурорская Проверка". "Смертельный Аборт" 2-Я Ч. 04.25 Павел
Ильин, Дмитрий Белоногов, Наталья Литвинова, Николай Храмов В Се-
риале "Дело Врачей". "Невеста", "Медвежья Услуга"

Вторник, 25 августа

05.40 "И Снова Здравствуйте!" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 08.00
"Сегодня" 08.25 Евгений Сидихин, Анастасия Мельникова, Андрей
Федорцов, Алексей Нилов В Сериале "Литейный". "Территория Стра-
ха", "Ночная Тень" 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал "Зверобой - 3" 24-
26-Я С. 13.00 "Сегодня" 13.25 "Место Встречи" 15.35 "Ты Не Пове-
ришь" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Обзор. Чрезвычайное Происшествие"
17.00 Александр Тараньжин, Светлана Смирнова-Марцинкевич,
Алексей Анищенко, Кирилл Жандаров В Детективном Сериале "Ещё
Не Вечер". "Чёрный Чемодан" 1- 2-Я Ч. 19.00 "Сегодня" 19.40 Сериал
"Мент В Законе-9". "Громкое Дело" 1- 4-Я Ч. 23.35 Юлия Яблонская,
Сергей Мурзин, Валентин Смирнитский, Дмитрий Блохин В Детек-
тивном Сериале "Дело Крапивиных". "Короткое Замыкание". "Ша-
льная Пуля" 03.40 Илья Носков, Елена Морозова, Дмитрий Ермак,
Нина Гогаева В Остросюжетном Сериале "Шахта". Вариант "Оме-
га", "Исток" (Заключительная)
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"Дорогие соотечественники!
Возлюбленные братья и
сестры!
Наша Родина охвачена се-

годня духом волнения. И все,
что происходит ныне, так или
иначе имеет отношение к
каждому из нас. Уходящая не-
деля стала для всех нас вре-
менем народного потрясения.
Смута и разделение пришли
в наш общий дом, брат вос-
стал на брата.
Если мы сегодня все вмес-

те не остановим противобор-
ство, то доведем страну до
необратимых разрушитель-
ных последствий.
Каждый из нас сейчас обя-

зан дать честный и рассуди-
тельный ответ на вопросы:
почему это происходит? И что
нам нужно сделать, чтобы в
наш дом вернулись мир и сог-
ласие?
Нам здесь - в родном Оте-

честве - жить дальше, вос-
питывать детей, созидать бу-
дущее. Мы - народ Божий и
граждане своего земного
Отечества - Республики Бе-
ларусь. Мы - одна семья. И
не дай Бог, чтобы греховные
страсти поработили нас и
превратили в жестокую и
слепую толпу, способную раз-
валить свой Отчий дом.
Мы верим и надеемся, что

руководство страны, кото-
рое по праву призвано ува-
жать и охранять свой народ,
остановит насилие, услышит

15 августа первый замес-
титель министра Российской
Федерации по делам граж-
данской обороны, чрезвы-
чайным ситуациям и ликви-
дации последствий сти-
хийных бедствий генерал-
полковник А.П. Чуприян и
члены делегации МЧС в хо-
де пребывания в пострадав-
шей от разрушительного
взрыва столице Ливана по-
сетили храм святого Иоан-
на Предтечи - бейрутское
Подворье Русской Правос-
лавной Церкви. Гости при-
сутствовали на заупокойной
литии по погибшим, которую
совершил настоятель Подво-
рья архимандрит Филипп
(Васильцев), сообщил сайт
Патриархия.ru.
Делегацию сопровождал

Чрезвычайный и Полно-
мочный посол Российской
Федерации в Ливане А.С.
Засыпкин, сообщает сайт

Митрополит Владивосток-
ский и Приморский Владимир
(Самохин) рассказал правос-
лавному порталу "Правосла-
вие.ру" о явных проявлениях
Промысла Божия в его жиз-
ни.

- В жизни каждого чело-
века действует Промысл
Божий, но иногда он скрыт,
а иногда явно открывает
себя в каких-то знаках,
знаменательных встречах,
вовремя услышанных сло-
вах. Дорогой владыка Вла-

Ñèíîä Áåëîðóññêîé Ïðàâîñëàâíîé
Öåðêâè îáðàòèëñÿ ê íàðîäó

голоса обиженных и невин-
но пострадавших в период
противостояния, а проявив-
ших зверство и жестокость
- предаст законному Суду и
осуждению.
Беларусь - миролюбивая

страна. Все мы, живущие на
этой благословенной земле,
должны проявить благоразу-

мие, единство, благородство,
милосердие, разумность, под-
линную христианскую любовь
друг ко другу и ответствен-
ность за свои поступки.
Только с Божией помощью

и в стремлении к миру и сог-
ласию мы сможем справить-
ся с постигшим нас испыта-
нием и преодолеть возникшее

противостояние.
Призываем всех простить

обиды друг другу и сплоти-
ться любовью к Богу и ближ-
нему, чтобы сохранить род-
ную Беларусь и передать ее
последующим поколениям
мирной, независимой и проц-
ветающей. Другого пути у
нас нет. Провокаторов и под-

стрекателей призываем оду-
маться и прекратить прово-
кации, направленные на дес-
табилизацию нашей страны
и разделение нашего наро-
да.
Православная Церковь

всегда была и будет с наро-
дом. Мы призваны сделать
все возможное , чтобы
каждый страждущий был уте-
шен , а каждый ищущий
правды - был услышан.
Вместе с тем, Православ-

ная Церковь всегда была и
будет вне политики. Мы не
делим людей по партийному
признаку или убеждению, не
занимаемся пропагандой в
пользу любых политических
партий и лидеров, доктрин и
режимов. Дело Церкви - не
разделять, а объединять лю-
дей, для всех быть всем,
чтобы спасти хотя бы неко-
торых, к чему призывает нас
апостол Павел (1 Кор. 9:22).
Призываем священнослу-

жителей, монашествующих и
всех неравнодушных людей к
сугубой молитве за народ и
Отчество.
Да благословит Господь Оте-

чество наше и да сохранит
всех нас в духе мира и еди-
номыслия! С молитвой, со-
страданием, переживанием и
любовью ко всем вам, доро-
гие братья и сестры, все мы
- члены Синода Белорусской
Православной Церкви."

(С сокращениями)

Ïðåäñòàâèòåëè Ì×Ñ ïîñåòèëè Ïîäâîðüå ÐÏÖ â Áåéðóòå
Подворья. Обращаясь к гос-
тям Подворья в Бейруте по
завершении поминальной
службы, архимандрит Фи-
липп, который много лет
служил настоятелем Подво-
рья Патриарха Московско-
го и всея Руси в Софии, ска-
зал: "Россия с давних вре-

мен приходит на помощь
слабым, от нее всегда ждут
защиты. Здесь, в Ливане,
Россия в очередной раз под-
твердила эту историческую
миссию, направив своих спа-
сателей в Бейрут".
Настоятель Подворья со-

общил, что среди прихожан

Ìèòðîïîëèò Âëàäèìèð î Ïðîìûñëå Áîæèåì
димир, не могли бы вы по-
делиться, были ли у вас та-
кие знаки, явные проявле-
ния Промысла Божия о
Вас в Вашей жизни?

- Познание воли Божией
является, пожалуй, главным
устремлением в жизни хрис-
тианина. По опыту могу ска-
зать, что чаще всего смысл
событий, через которые те-
бе дано пройти от Господа,
открывается с высоты про-
житых лет, и есть большая
опасность ложно истолко-
вать происходящее, поддав-
шись сиюминутным движе-
ниям души, возомнив нечто
совершенно неправильное и
о себе, и о делах Божиих.
Мнительность в чем-либо, и
особенно в духовной жизни,
не бывает полезна, поэто-
му я стараюсь быть очень
осторожным в толковании
Промысла Творца.
Для того чтобы проникнуть

в "бездны премудрости и
ведения Божия" (Рим. 11,

33) , необходимо иметь
особый дар рассуждения.
Но, несомненно, бывают та-
кие судьбоносные, перелом-
ные моменты в жизни каж-
дого, когда Господь с осо-
бой силой являет Себя, в
том числе и в ответ на го-
рячую и искреннюю молит-
ву человека.
Для меня очень сильным

личным моментом был мо-
нашеский постриг. Когда
владыка Павел (ныне - Мит-
рополит Минский и Заслав-
ский) произнес мое новое
имя, меня словно пронзило
изнутри. Сразу вспомнились
слова из апостольского пос-
лания о том, что "слово Бо-
жие острее меча обоюдост-
рого: оно проникает до раз-
деления души и духа" (Евр.
4, 12). Воистину так. Когда
я услышал, что меня наре-
кают Владимиром в честь
святого крестителя Руси, для
меня это стало однозначно
явлением Промысла Божье-

го. Воспринял это как волю
Создателя о себе и о том,
чего ждет от меня Господь.
Спустя некоторое время,

когда я был призван к епис-
копству, смысл нового име-
ни открылся полнее: делать
все возможное для духов-
ного и нравственного прос-
вещения людей, чтобы в их
сердцах воссиял спаси-
тельный свет Евангелия.
Но подобных озарений,

как правило, не так много в
жизни. Чаще всего важные
вещи происходят прикро-
венно, иногда даже в виде
курьезного случая.
Помню, когда я учился еще

в Калужской семинарии, по-
ехали мы, студенты, в палом-
ническую поездку в Оптину
пустынь. Нашу группу возг-
лавлял епископ Людиновский
Георгий (Грязнов). Вдруг он
ни с того ни с сего подозвал

меня к себе и благословил
носить его посох. Только пред-
ставьте: толпа студентов,
среди которых его иподиа-
коны, а он позвал меня. Ну,
и я, совсем еще юный, нес-
колько часов, пока продол-
жалась наша поездка, с бла-
гоговением ходил с архиерей-
ским посохом по территории
монастыря. Сейчас с улыб-
кой вспоминаю тот случай, а
тогда казалось, что мне до-
верили очень серьезное пос-
лушание.
Знаете, большое хорошо

видится лишь на расстоянии.
Со временем все "стран-
ные совпадения" в жизни
складываются в единый
пазл, и тогда постепенно на-
чинает вырисовываться об-
щая картина Божественно-
го замысла. Проживая неч-
то здесь и сейчас, мы не
всегда можем правильно по-
нять и оценить, к чему да-
ются те или иные ситуации.

(С сокращениями)

Стоит отметить, что в Болгарии Фондом "Памяти Ви-
динского митрополита Дометиана" во главе с председа-
телем Юлией Таран совместно с Российским культур-
но-информационным центром (РКИЦ) в Софии была ор-
ганизована добровольная акция для сбора пожертво-
ваний в помощь пострадавшим в Бейруте. В акции при-
няли и продолжают принимать участие прихожане Пат-
риаршего Подворья в Софии, сотрудники РКИЦ, в том
числе проф. Светлана Шаренкова, издатель газеты "Ру-
сия днес - Россия сегодня" и Ольга Широкова, руково-
дитель Представительства Россотдрудничества в Бол-
гарии, директор РКИЦ, а также многочисленные дру-
зья отца Филиппа в Болгарии. Акция продолжается по
сей день. Каждый желающий может посетить Российс-
кий культурно-информационный центр в Софии, где на-
ходится ящик для сбора средств в помощь пострадав-
шим в Бейруте.

есть пострадавшие и остав-
шиеся без крова в резуль-
тате взрыва, который про-
изошел 4 августа в морс-
ком порту Бейрута. "По ми-
лости Божией никто из них
не погиб и не получил тя-
желых ранений", - отметил
священнослужитель. Он по-
дарил главе делегации ико-
ну Благовещения Пресвятой
Богородицы и фарфоровую
лампаду.

В ответном слове А.П.
Чуприян поблагодарил отца
Филиппа за молитву и
теплый прием. "Вифлеемс-
кая звезда является симво-
лом МЧС России, это звез-
да надежды и спасения, под
которой мы все рождены, -
подчеркнул он. - Российс-
кие спасатели любят свою
Отчизну и приносят пользу
людям везде, в том числе и
в Ливане".
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В началото на август авторитет-
ното американско списание Politico
публикува колективно отворено пис-
мо до управляващия елит на САЩ с
конкретни предложения за промени
във външната политика на страна-
та. То е подписано от 103-ма екс-
перти и доайени на американската
дипломация - бивши държавни секре-
тари, министри на отбраната, пос-
ланици, специалисти в областта на
руско-американските отношения, ра-
зоръжаването и геополитиката.
Сред тях има редица представи-

тели на известните в общество-
то и като "ястреби", и като "гълъ-
би". Независимо от някогашните си
разногласия, днес всички те смя-
тат, че основните договори, съз-
даващи базата за опазване на мира
и стабилността в света, трябва
да бъдат запазени и че с Русия тряб-
ва да се води диалог, а не политика
на непрекъснато противопоставяне.
Разбира се, писмото не излиза от
тесните рамки на типичното аме-
риканско схващане за лидерската
роля на САЩ, но иначе и не би мог-
ло да се очаква. И все пак, то е
знак за началото на настъпващо из-
трезняване в мисленето на полити-
ческия елит на САЩ. Дали откри-
тото писмо ще има ефект, или ще
остане непрочетено от онези, кои-
то днес формират външната поли-
тика на суперсилата, ще проличи в
близко бъдеще. Ако сложната и опас-
на сфера, каквато е геополитика-
та, позволява да се погледне на фак-
тите с чувство за хумор, може да
се направи аналогия с картината
на Репин "Запорожци пишат писмо
на турския султан", но под загла-
вие "Каубои пишат писмо до вашин-
гтонския шериф".
Руско-американските отношения

навлязоха в опасна задънена улица
и това заплашва националните ин-
тереси на САЩ. Рискът от военна
конфронтация, способна да прерас-
не в ядрен конфликт, отново изглеж-
да реален. Движим се към изклю-
чително обременяваща надпревара
в ядрените въоръжения, а в арсе-
нала на американската външна по-
литика са останали само реакции,
санкции, публични порицания и ре-
золюции на Конгреса. Пандемията
от Covid-19 и очерталият се в ре-
зултат от нея глобален икономичес-
ки спад не укрепват сътрудничест-
вото, а усилват тенденцията към
изостряне на отношенията.
Същевременно редица сериозни

заплахи за мира и за собствения
ни просперитет, които изискват сът-
рудничество между Русия и САЩ,
включително по такива жизнено
важни въпроси, като ядрената вой-
на и климатичните промени, оста-
ват без нужното внимание. Залози-
те са изключително високи, защо-
то заплашващите съвременния свят
опасности са наистина огромни. За-
това смятаме, че е необходим вни-
мателен и безпристрастен анализ,
а след това и промяна на сегашния
курс на Америка.
Русия усложнява и дори проваля

нашите планове и действия, особе-
но по своята огромна периферия в
Европа и Азия. Тя присъедини част
от територията на Украйна и Гру-
зия. Тя оспорва ролята ни на гло-
бален лидер и отправя предизви-
кателство към онзи световен ред,
който беше изграден с наша помощ.
Тя се намесва в нашата вътрешна
политика, за да задълбочи същест-
вуващите разногласия и да ерози-
ра образа на американската демок-
рация. В най-добрия случай, отно-
шенията ни с руснаците ще предс-
тавляват комбинация между съпер-
ничество и сътрудничество. А за-
дачата на политиката е да бъде на-
мерен най-изгодният и безопасен
баланс между съперничеството и
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Над 100 представители на политическия елит в САЩ предлагат диалог с Русия

сътрудничеството. За целта пред-
лагаме шест общи препоръки за
формиране на американския курс.
 На първо място, трябва да на-

мерим начин да се противопоста-
вим ефективно на предполагаемата
руска намеса в американските из-
бори и, което е най-важното, да бло-
кираме всички усилия за ерозия на
процеса на гласуване. Необходими
мерки в тази посока са укрепване-
то на нашата избирателна инфраст-
руктура, налагане на санкции сре-
щу онези руснаци, които ползват от-
крадната информация, както и про-
тиводействие на опитите на Русия
да пробие нашите системи. Освен
това, следва да разобличаваме рус-
ката дезинформация. В същото вре-
ме обаче, трябва да установяваме
и укрепваме контактите с Русия чрез
преговори, които да протичат в спо-
койна обстановка, като вниманието

се фокусира върху възможностите
на всяка от страните да нанесе се-
риозни вреди на ключови елементи
от инфраструктурата.
 Няма никакъв смисъл две дър-

жави, които са в състояние да се
унищожат взаимно и за 30 минути
да унищожат човешката цивилиза-
ция, да не поддържат пълноценни
дипломатически отношения. След
украинската криза ключовите кон-
такти на правителствено равнище
бяха замразени, редица консулст-
ва бяха закрити, а персоналът на
двете посолства бе съществено на-
мален. Много често и напълно пог-
решно разглеждаме дипломатичес-
ките контакти като своеобразна наг-
рада за "добро поведение", докато
истината е, че те са инструмент за
прокарване на нашите интереси и
подаване на ясни сигнали и посла-
ния. Дипломатическите отношения
са ни необходими като важно сред-
ство за гарантиране сигурността, за
да бъдат сведени до минимум пог-
решните представи и пропуските,
които може да провокират война с
Русия. Възстановяването на нор-
малните дипломатически контакти
трябва да се превърне в основен
приоритет на Белия дом, чиито дей-
ствия в тази посока да бъдат подк-
репени и от Конгреса.
 Нашата стратегически концеп-

ция и стратегическият ни потенци-
ал трябва да бъдат такива, какви-
то бяха по времето на Студената
война, когато ни свършиха добра
работа. Това бе добре балансира-
на привързаност и към сдържане-
то, и към разведряването. По та-
къв начин, поддържайки необходи-

мото ниво на американската отб-
рана, трябва да привлечем Русия
към сериозен и последователен ди-
алог, който ще помогне да изясним
корените на недоверието и взаим-
ната враждебност и същевременно
да се концентрираме върху важни-
те и неотложни проблеми на сигур-
ността, с които се сблъскват на-
шите две страни.
 Важно е да бъде възродено

руско-американското лидерство
при налагането на ред в ядрения
свят, който стана още по-опасен за-
ради дестабилизиращите ситуация-
та технологии, промените в отно-
шението към използване на ядрено
оръжие, анулирането на ядрените
споразумения и новите, изпълнени
с напрежение, отношения в ядре-
ната сфера. Това означава, че тряб-
ва да удължим действието на Дого-
вора СТАРТ-3 и бързо да преминем

към следващия етап в контрола над
въоръженията с цел укрепване на
ядрената стабилност, като тя ще бъ-
де адекватно приспособена към но-
вата ситуация в света, в който днес
има много повече ядрени държави.
 Важно е да направим по-безо-

пасно и стабилно военното проти-
вопоставяне, което в момента съ-
ществува в най-неустойчивите реги-
они на Европа от Балтийско до Чер-
но море. Важно е решително да се
придържаме към действащите огра-
ничения като Договора за открито
небе, който в момента е застрашен,
или Виенския документ от 2011, а
също да разработваме нови мерки
за укрепване на доверието.
 Успехът на политиката на САЩ

към Китай до голяма степен ще за-
виси от това, дали състоянието на
руско-американските отношения ще
позволи реализиране на тристран-
но сътрудничество по най-важните
въпроси. Със сегашната си полити-
ка само усилваме готовността на
Русия да подкрепя най-неконструк-
тивните аспекти на китайската по-
литика по отношение на САЩ. Да
обърнем стрелките в обратна по-
сока няма да е лесно, но целта ни
трябва да е именно такава.
 По жизненоважните въпроси,

където американските и руските ин-
тереси са в сериозен конфликт -
като Украйна или Сирия, САЩ след-
ва да се придържат към решител-
на и принципна позиция, която се
споделя от нашите съюзници и ко-
ято е изключително важна за пос-
тигането на справедливо решение.
Трябва да отделяме по-голямо вни-
мание и на сумарното въздействие

върху нашите отношения с Русия,
което ще възникне в резултат от
постепенните стъпки, както и на
онези възможности, които подоб-
ряващите се отношения създават за
по-нататъшно съвместно движение
напред.
 Санкциите могат да останат ин-

тегрална част от политиката ни по
отношение на Русия, но те трябва
да бъдат добре обмислени и "точ-
кови", а прилагането им трябва да е
комбинирано с други елементи на
американската мощ, най-вече с дип-
ломатически. Постоянното натрупва-
не на налагани от Конгреса санкции
лишава Москва от каквито и да би-
ло стимули за промяна на курса, тъй
като тя ги възприема като неспра-
ведливи, постоянни и неизбежни.
Трябва да възстановим гъвкавия ха-
рактер на санкционния режим, кон-
центрирайки вниманието си върху

точковите санкции, които могат бър-
зо да бъдат отменени, ако Русия съ-
действа за успеха на преговорите с
цел да бъдат намерени приемливи
решения за разрешаване на конф-
ликтите. За това обаче е необходи-
ма политическа воля от страна на
Белия дом и Конгреса.
Сегашната реалност е, че при уп-

равлението на Владимир Путин Ру-
сия действа в стратегически рамки,
които се основават на дълбоко вко-
ренените националистически тради-
ции и се подкрепят както от елита,
така и от масите. Наследникът на
Путин, дори ако демонстрира по-ясно
изразени демократични наклоннос-
ти, със сигурност ще действа в съ-
щите стратегически рамки. Затова
би било погрешно американската по-
литика да се гради на предпостав-
ката, че можем и трябва да проме-
ним тези рамки. По същия начин ще
бъде глупаво да вярваме, че няма-
ме друг избор, освен да следваме
сегашната политика. Трябва да гра-
дим отношенията си с Русия - така-
ва, каквато тя е, а не каквато бих-
ме искали да бъде.
Длъжни сме максимално да ак-

тивираме своите силни страни, ка-
то при това стриктно се придържа-
ме към средствата на дипломация-
та. Така ще съумеем да преодоле-
ем онези предизвикателства, кои-
то ни отправя Русия, и да поставим
отношенията си на по-конструктив-
ни релси. Ако не го направим, ще
ни се наложи да платим прекалено
висока цена.
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Във Франция беше про-
ведена тържествена онлайн
церемония, поставяща нача-
лото на монтажа на между-
народния термоядрен екс-
периментален реактор
ИТЕР*, в която участваха
официалните представители
на страните в проекта. В не-
го си сътрудничат 35 стра-
ни, като важна роля, освен
държавите-членки на ЕС,
имат Русия, САЩ, Индия, Ки-
тай, Южна Корея и Япония,
съобщиха от пресслужбата
на "Росатом". В проекта има
макар и малка българска
група.
ИТЕР е експериментален

термоядрен реактор, бази-
ран на концепцията за то-
камак - руска научна раз-
работка, която използва
магнитно поле за удържане
на гореща плазма в т.нар.
"торус" (въртящ се триизме-
рен кръг). В основата на го-
ривото за реактора, който
ще работи на принципа на
синтеза, са морска вода и
литий.
Най-големият междунаро-

ден проект цели да постиг-
не и възпроизведе термо-
ядрената енергия на слън-
цето. Това е научен мега-
проект, който възнамерява
да покаже, че е възможно
да се контролира термояд-
рен синтез в индустриален
мащаб. Изграждането на
ИТЕР може да осигури на
човечеството надежден из-
точник на евтина и чиста
енергия, ефективен в про-
дължение на милиони годи-
ни. Сглобяването и монта-
жът на токамака е изклю-
чително важно събитие за
световната наука.

В Санкт Петербург по
време на реставрацията на
помещенията в двореца на
Александър Меншиков ар-
хеолозите са открили дре-
вен "хладилник", където се
е съхранявала храната ,
предназначена за приеми-
те на Петър I и неговия ан-
тураж. Това съобщи пресс-
лужбата на Санктпетербур-
гския държавен университет
(СПбГУ), цитирана от "Рос-
сийская газета".
Според съобщението, слу-

жители на лабораторията по
археология, историческа со-
циология и културно наслед-
ство, внимателно разглобя-
вали ледника в продълже-
ние на 10 дни, за да могат
да го реставрират впослед-

Учени от Уралския федерален
университет (УрФУ), Южноуралския
държавен университет (ЮУрГУ) и
Националната академия на науките
на Беларус са разработили компо-
зит за електромагнитна и механич-
на защита. Разработката е подхо-
дяща за използване в различни
стандарти на мобилни мрежи,
включително 4G и 5G, съобщи "Рос-
сийская газета".
Материалът е изработен от ев-

тини компоненти: полиуретан и ко-
рундови зърна (кристален алуми-
ниев оксид). Благодарение на по-
лиуретана, материалът е гъвкав, а
поради корунда - издръжлив. Пос-
ледното може да намали амплиту-
дата на електромагнитните вълни
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В церемонията, отбеляз-
ваща историческия момент,
дистанционно участие взе
президентът на Франция -
страната домакин на проек-
та - Емануел Макрон. "Фак-
тът, че САЩ, Русия, Китай,
Япония, Европа, Индия и Ко-
рея привличат най-добрите
си учени и експертиза в пол-
за на обща кауза, е дока-
зателство, че това, което
сближава хората и народи-
те, е много по-силно от то-
ва, което ги разединява", от-
беляза в речта си френс-
кият президент.
В рамките на събитието

говори и генералният дирек-
тор на ИТЕР Бернар Биго,
който направи виртуална
обиколка на обекта.
Приветствие от президен-

та на Руската федерация
Владимир Путин беше про-
четено от генералния дирек-
тор на руската корпорация
"Росатом" Алексей Лихачов:
"ИТЕР, който се превърна в
най-големия международен
научно-технически проект, е
ярък пример за ефективно
и взаимоизгодно многостран-

но сътрудничество. Както е
известно, Русия е една от
страните основателки на та-
зи инициатива, призвана да
даде важен принос за гаран-
тиране на енергийната си-
гурност на човечеството и да
играе активна роля в нейно-
то реализиране. В основата
на проекта ИТЕР стои раз-
работената в Русия концеп-
ция за инсталацията "тока-
мак". Сега проектът навли-
за в решаващата фаза на
своята реализация. Това ни
дава основание да вярваме,
че целите му ще бъдат пос-
тигнати в набелязаните сро-
кове и в обозримо бъдеще
ще можем да получим уни-
кален по своята мощност и
сигурност източник на енер-
гия. Неговата експлоатация
без съмнение ще допринесе
за постигане на устойчиво
икономическо развитие и по-
вишаване качеството на жи-
вот на милиони хора". В об-
ръщението си Владимир Пу-
тин благодари на всички, ко-
ито през годините са рабо-
тили по проекта ИТЕР.
Русия допринася за меж-

дународния проект по някол-
ко начина: гарантира финан-
сиране за бюджета на ор-
ганизацията ИТЕР, произ-
вежда и доставя 25 вида
сложно оборудване от най-
висока класа и осигурява
руски персонал на място за
завършване на проекта. От
руска страна отговорната
компания в рамките на про-
екта е руската държавна
корпорация "Росатом". Учас-
тието й се подкрепя от на-
учни и инженерни екипи от
различни предприятия в ця-
ла Русия, подобрява сътруд-
ничеството с други институ-
ции и организации и осигу-
рява обучението на квали-
фицирани специалисти в ре-
дица руски университети.
Генералният директор на

"Росатом" заяви, че начало-
то на сглобяването на ре-
актора е най-важното съби-
тие за цялата термоядрена
общност и за цялата све-
товна наука. "Важно е, че
въпреки ограниченията, при-
чинени от епидемията от ко-
ронавирус, сглобяването и
монтажните дейности започ-
ват по график. Сега основ-
ното предизвикателство за
всички нас е да осигурим
своевременен монтаж и
сглобяване на инсталация-
та и да получим първата
плазма до края на 2025 г.
Това ще демонстрира съг-
ласуваността на действията
на всички участници в про-
екта и високата ефективност
на международното сътруд-
ничество".
Той също отбеляза, че

проектът ИТЕР е ярък при-
мер за открито научно и тех-
нологично сътрудничество,

подчертавайки, че Русия из-
пълнява задълженията си в
проекта ИТЕР да даде своя
принос в натура и чрез фи-
нансиране в строго съответ-
ствие с графика.

"От 2007 г., когато стар-
тира проектът ИТЕР, това е
най-големият научен проект
в историята - както откъм
сложност и разходи, така и
от гледна точка на потенци-
алното му значение за чо-
вечеството. В много отно-
шения, според резултатите
от него, ще можем да пре-
ценим дали термоядрената
мечта за неизчерпаем и бе-
зопасен източник на енер-
гия ще се превърне в реал-
ност на 21-ви век", комен-
тира Виктор Илгисонис, член
на Международния съвет на
ИТЕР, директор на научно-
техническите изследвания и
разработки на "Росатом".
Идеята за изграждане на

международен термоядрен
реактор е първоначално въ-
ведена през 1985 г. от Ми-
хаил Горбачов и подкрепе-
на от президентите на САЩ
Роналд Рейгън, на Франция
- Франсоа Митеран и пре-
миера на Великобритания
Маргарет Тачър.

*Първоначално наименова-
нието ITER е образувано ка-
то съкращение от английс-
кото название International
Thermonuclear Experimental
Reactor (международен екс-
периментален термоядрен
реактор). Понастоящем то
официално не се счита за
абревиатура на израза, а се
свързва с латинската дума
iter (път).

Снимкa: ИТЕР

Àðõåîëîçè íàìåðèõà "õëàäèëíèêà" íà Ïåòúð I
ствие.

"Хладилникът", както го на-
ричат археолозите, всъщ-
ност представлява малко
дървено помещение за съх-
раняване на хранителни про-
дукти. Преди изобретяване-
то на хладилниците в Русия,
именно такива "хладилници"
са били използвани нався-
къде, но подобни конструк-
ции почти не са оцелели във
времето. Затова намиране-
то на такъв "хладилник" от
първата четвърт на XVIII век
е голям успех за руските
археолози, още повече, че
обектът е много добре за-
пазен.
Всъщност площта от "хла-

дилника", която се е изпол-
звала за съхраняване на

храна, е сравнително мал-
ка, тъй като по-голямата
част от помещението е би-
ла запълнена с лед. Този лед
се е взимал всяка пролет
от замръзналите води на ре-
ка Нева. Подът на помеще-
нието се е постилал с ог-
ромни кубове от този лед,
а отгоре се нареждали дър-
вени дъски или слама, вър-
ху които се поставяла хра-
ната.
В началото на XIX век по

време на ремонтни работи
в двореца "хладилникът" е
бил запълнен с пръст и то-
ва вдигнало нивото на пода.
Всъщност благодарение на
това конструкцията се е за-
пазила до днес. В разкоп-
ките на обекта са участва-

ли археолозите от СПбГУ и
реставраторите на Държав-
ния музей Ермитаж в Санкт
Петербург. Те планират да
реставрират и консервират

частите на "хладилника", ка-
то в бъдеще да го изложат
в помещението, където е на-
мерен в качество на музе-
ен експонат.

След силна буря на
Сахалин в Долинския
район туристи се на-
тъкнали на труп на не-
известен морски обита-
тел. Това станало на
брега на Охотско море,
уточни изданието "Саха-
лин и Курилы". Тялото на
неизвестното същество
е било дълго няколко
метра, а снимките на
находката вече са оби-
колили социалните мре-
жи. Така вниманието на
учените от филиала на
Общоруския научноизс-
ледователски институт
по рибарство и океаног-
рафия (ВНИРО) е било
привлечено към необи-

Íà Ñàõàëèí îòêðèõà íåèçâåñòíî ñúùåñòâî

чайната находка. От
там вече обявили ня-
колко версии относно
вида на животното. Спо-
ред учените, най-веро-
ятно става дума за Се-
верен черен кит или
Клюномуцунест кит на
Кювие, които обитават
морските дълбини край

Сахалин. Те изключи-
телно рядко се озова-
вали на брега, уточни-
ли от вуза. Тъй като по
снимка е трудно да се
опредили видът на жи-
вотното, предстоят из-
следвания на пробите,
взети от морското жи-
вотно.

Íîâî óñòðîéñòâî
íàìàëÿâà èçëú÷âàíåòî
îò 5G ìðåæè

и да намалява електромагнитното
излъчване, уточниха от пресслуж-
бата на УрФУ.

"Работещите електрически уреди
създават електромагнитно поле, ко-
ето засяга други уреди. Появяват
се електромагнитни смущения и шу-
мове, а в резултат на това възник-
ват различни недостатъци. Нашият
композит осигурява намаляване на
амплитудата на електромагнитната
вълна повече от 10 пъти", поясни
ръководителят на научната група
Денис Клигач от ЮУрГУ.
По думите му, новото устройство

"развързва" електромагнитното вза-
имодействие между устройствата и
по този начин елиминира и предотв-
ратява шумове и смущения, като съ-
щевременно осигурява на устройст-
вата механична защита при падане и
удар, което е доказано чрез опити.
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Подписаното на 15 ав-
густ споразумение за
разширено сътрудни-
чество в отбранителна-
та сфера между САЩ и
Полша ще доведе до за-
дълбочаване на и без то-
ва сложната ситуация
край западните граници
на Русия. Това мнение
изказа официалният
представител на руско-
то Министерство на вън-
шните работи Мария За-
харова, като подчерта,
че това споразумение ще
способства ескалиране-
то на напрежението и
увеличаване на рискове-
те от непреднамерени
инциденти.
В публикуваното на

сайта на руското външ-
нополитическо ведомст-
во съобщение се отбе-
лязва, че новите догово-
рености между Вашинг-
тон и Варшава залагат
основите на допълнител-
но нарастване на и без
това доста значително-
то американско военно
присъствие на полска
територия.

"Планира се увелича-
ване на общата числе-
ност на американските
военнослужещи в Полша
с 1000 души в допълне-
ние към вече дислоци-
раните там 4500. Както

Основните сделки по
продажбата на амери-
канско оръжие на Турция
са замразени почти за
две години от действията
на ключови членове на
Конгреса. По този начин
САЩ искат да окажат на-
тиск върху Анкара, за да
се откаже тя от руските
системи С-400, пише "Ди-
фенс Нюз". Изданието
уточнява, че засега ми-
нимум две сделки се на-
мират в неустановено
състояние - договорът за
модернизиране на турс-
кия парк F-16 и експор-
тните лицензи за двига-

Íîâà "ìèðíà èíèöèàòèâà"

Êîíòèíãåíòúò íà ÑÀÙ â Ïîëøà âîäè
êúì åñêàëàöèÿ íà íàïðåæåíèåòî

е известно, документът
предвижда развитие на
изнесена командно-щаб-
на структура на Въоръ-
жените сили на САЩ и
центрове за бойна под-
готовка, създаване на
условия за разгръщане
на подразделения на ар-
мейската и транспортна-

та авиация, безпилотни
летателни апарати, сили
за операции, както и
елементи за поддръжка
и тиловото осигуряване",
се казва в коментара на
представителя на руско-
то външнополитическо
ведомство.
Министерството на

външните работи на Ру-
сия отбелязва явната ан-
тируска насоченост на
този документ. "Съгласу-
ваният комплекс от мер-
ки напълно отговаря на

постановките от послед-
ните срещи на най-висо-
ко равнище на алианса,
взел курс на "сдържане"
на Русия, създаване на
разделителни линии и
нагнетяване на напреже-
ние в Стария континент
при отказ от съвместна
работа по изпълнение на

задачите, провъзгласени
в документите на Орга-
низацията за сигурност
и сътрудничество в Ев-
ропа след края на Сту-
дената война ,  които
предвиждат формиране
на общо пространство на
сътрудничество и дове-
рие на континента", от-
белязва Захарова.
Тя също така обръща

внимание на факта, че
уверенията на натовска-
та страна за някакъв
"незначителен и ротаци-

онен характер на увели-
чаването на контингента
се възприема не по друг
начин, а като опит да се
изкриви действителност-
та. Реализирането на
американско-полското
споразумение ще позво-
ли качествено да бъде
укрепен нападателният
потенциал на силите на
САЩ в Европа".
Мария Захарова под-

чертава, че плановете
на САЩ и Полша проме-
нят условията за сигур-
ност в Европа, а също
така са в разрез с по-
ложенията на Основопо-
лагащия акт Русия-НАТО
от 1997 г. Представите-
лят на руското ведомст-
во отбелязва, че САЩ за
пореден път демонстри-
рат готовност да пре-
небрегнат не само за-
дълженията си в рамки-
те на многостранните
инструменти, но и мне-
нието на мнозинството
от европейските държа-
ви. "Това напълно диск-
редитира заявленията
на натовските функцио-
нери, че алиансът е дос-
тавчик на сигурност и е
заинтересуван от пони-
жаване на напрежение-
то в Европа. А конкрет-
ните предложения на
руската страна как да се

постигне деескалация в
районите на съприкос-
новение Русия-НАТО ос-
тават без отговор", се
казва в коментара.
От руското външнопо-

литическо ведомство
призовават страните -
членки на НАТО, да се
откажат от конфронтация
с Русия и да се върнат
към сдържаност в духа
на Основополагащия акт
Русия-НАТО. "Очевидно е
също така, че отдавна е
назряла необходимостта
от предметен и откровен
диалог за проблемите в
областта на европейска-
та сигурност, както и от
възстановяване на кон-
тактите по военна ли-
ния", завършва официал-
ният представител на
руското Министерство
на външните работи.

Официалният представител
на руското Министерство
на външните работи
Мария Захарова

Âàøèíãòîí  å ãíåâåí - Òóðöèÿ òåñòâà Ñ-400 ñðåùó F-16

Руският зенитен ракетен комплекс С-400 на позиция

телите CTS800, необходи-
ми на Турция за нейните
вертолети.
Източникът на издани-

ето съобщава, че аме-
риканският Конгрес се е
вбесил най-много от из-
питанията на С-400 сре-
щу изтребители F-16. То-
ва беше интерпретира-
но като скрита заплаха
за други държави, актив-
но използващи тези аме-
рикански изтребители, в
това число и за самите
Съединени щати. Източ-
никът нарича тези изпи-
тания "преднамерена
провокация".

САЩ се отличиха с но-
ва "мирна инициатива" -
те се подготвят да уни-
жощават руските "Пан-
цир-С1".
Става дума за план за

създаване на семейство
многоцелеви безпилотни
летателни апарати с въз-
душен старт, представен
от американската армия.
Според данни на издани-
ето "Драйв" предполагае-

"Панцир-С1"

мите безпилотни апарати
са предназначени за уни-
щожаване на системите
за противовъздушна отб-
рана на вероятния про-
тивник. Към такива обек-
ти се отнасят също така
и руските "Панцир-С1".
Изданието твърди, че

семейството многоцеле-
ви безпилотни летател-
ни апарати ще е способ-
но да работи полуавто-

номно, както и "в екип"
с други апарати.

"Драйв" подчертава, че
"рояк от такива безпи-
лотни летателни апара-
ти ослепява и "взема
ума" на противовъздуш-
ната отбрана на против-
ника. Освен това групи-
ровка от такива апара-
ти могат да нарушават
комуникациите и по дру-
ги начини да противодей-
стват на отбраната на
врага, отвличайки него-
вото внимание.

В рейтинга на най-го-
лемите в света военноп-
ромишлени компании за
2020 г., публикуван от
американското издание
"Дифунс Нюз", както и
миналата година, влязо-
ха две руски компании -
концернът "Алмаз-Антей"
(производител на зенит-
ните ракетни системи С-
400 "Триумф") и корпо-
рацията "Тактическо ра-

Ïóáëèêóâàõà ðåéòèíãà íà âîåííîïðîìèøëåíèòå êîìïàíèè
кетно въоръжение" (раз-
работила хиперзвукови-
те ракети "Циркон").
В сравнение с минали-

те години позициите на
руския военнопромишлен
комплекс в рейтинга са
се понижили. "Алмаз-Ан-
тей", реализирал продук-
ция в размер на 9,1916
млрд. долара, от 15 оти-
ва на 17 място. "Такти-
ческо ракетно въоръже-

ние (3,4749 млрд. дола-
ра) заема 35-о вместо
32-о място.
В рейтинга се посоч-

ва, че първата петорка
принадлежи на амери-
кански компании, които
са общо 42 в списъка.
Челното място от 1980 г.
насам заема "Локхийд
Мартин", която е осно-
вен доставчик на Пента-
гона.

Шестото място в рей-
тинга принадлежи на ки-
тайската "Авиейшън Ин-
дъстри Корпорейшън
(25,07538 млрд. долара).
Общо в списъка присъс-
тват осем китайски ком-
пании.
Изданието отбелязва,

че има някои пропуски,
които, както се надяват
редакторите, могат да се
появят в следващите

рейтинги, тъй като дос-
товерността на рейтинга
зависи от готовността на
компаниите да предоста-
вят сведения за своите
продажби.
През 2018 г. в рейтин-

га на "Дифенс Нюз" вля-
зоха шест руски компа-
нии.
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Оркестърът на Мариинс-
кия театър начело с Вале-
рий Гергиев тръгна на еже-
годните гастроли по регио-
ните на Русия, продължавай-
ки традицията на Московс-
кия пасхален фестивал. Та-
зи година той е посветен на
75-годишнината от победа-
та във Великата отечестве-
на война. Гастролите са по
местата, свързани с ожес-
точени сражения по време
на войната. Но концертите
се провеждат само на мес-
та, където позволява епи-
демиологичната обстановка
и където има открити пло-
щадки за зрителите, съоб-
щава "Российская газета"
В Орловска област няма

по-добро място, което да от-
говаря на тези условия от
Спаско-Лутовиново. Изборът

В Екатеринбург започна ХІ
Международен фестивал на
актуалното изкуство "ЛОМ".
До 30 септември в Централ-
ния парк за култура и отдих
"Маяковски" са разположе-
ни разнообразни произве-
дения направени от метал-
ни отпадъци. Те са на худож-
ници от 12 руски градове и
от Република Казахстан. Об-
що са представени 35 арт-
обекта. Сред авторите има
немалко постоянни участни-

Åêàòåðèíà Âàñèëèåâà - íà 75 ãîäèíè

Ìàåñòðî Ãåðãèåâ äèðèæèðà ×àéêîâñêè â èìåíèåòî íà Òóðãåíåâ

проникновено. А овациите и
цветята бяха както и в го-
ляма концертна зала.

Екскурзоводи показаха на
Валерий Гергиев Дома-му-
зей на Тургенев. Диригентът
написа в книгата за почет-
ни гости: "Удивителен ден за
нас, артистите от Мариинс-
кия театър! И голяма чест -
да се представим на земя-
та на Иван Тургенев! Очак-
ваме нови срещи…"
Музикантите оцениха не-

обикновената акустика на
природната "зрителна зала"
на Спаско-Лутовиново и обе-
щаха отново да дойдат тук.
Два часа по-късно велико-
лепният оркестър на Мари-
инския театър под дириген-
тството на Валерий Гергиев
вече свиреше в селището
Понири, Курска област. А на
19 август на музикантите от
Мариинския театър се пред-
ставиха в Смоленск.

на Гергиев бе точен. В пар-
ка на имението на Иван Тур-
генев на просторна поляна
бе издигната лятна сцена,
където всяка събота и не-
деля  в рамките на "Спас-
кия фестивал" се изнасят
различни концерти и предс-
тавления. Повече от хиляда
гости дойдоха, след като се
разпространи новината, че
пристига Гергиев с оркестъ-
ра на Мариинския театър.
Хората се разположиха око-
ло сцената на пейки, столо-
ве, сгъваеми столове, които
носеха със себе си и върху
одеяла на поляната.
Концертът продължи око-

ло час. Над разкошния парк
се разнесе Класическата
симфония на Сергей Проко-
фиев , симфония №4 на
Пьотр Чайковски и други

шедьоври. Вечната музика
под небето на старинното
имение звучеше особено

Â "Jazzîâûå ñåçîíû" ùå èìà
ó÷àñòíèöè îò Þæíà Àìåðèêà
Във фестивала "Jazzовые сезоны" в Горки Ленинские

на 22 и 23 август ще участват музиканти и артисти от
Бразилия, Куба, Доминиканската република и САЩ,
които по една или друга причина са останали в Русия
по време на пандемията от коронавирус, съобщава
пресслужбата на Министерството на културата на Мос-
ковска област. Художествен ръководител на фестива-
ла е известният джазмен Игор Бутман. По думите му
във фестивала ще се включат популярни звезди като
Лариса Долина и Сергей Мазаев, които прекрасно из-
пълняват джаз, с Московския джазов оркестър.
За първи път партньор на фестивала ще бъде Хокей-

ната академия на Вячеслав Фетисов и младите гости
на фестивала ще имат възможност да пробват силите
си на специално създадената за фестивала под откри-
то небе тренировъчна площадка. Освен това гостите
ще могат да се позабавляват в музикалната шатра на
компанията Музторг, където ще изпробват представе-
ните музикални инструменти.
През 2018 и 2019 година "Jazzовые сезоны" са били в

топ-10 на най-добрите джазови опън еър фестивали в
Русия.

Â Ìîñêâà
îòêðèõà èçëîæáà
çà Îëåã Òàáàêîâ
На Чистопрудния булевард

в Москва на 17 август бе от-
крита фотоизложба, посвете-
на на артиста Олег Табаков,
който щеше да навърши 85
години на тази дата. В излож-
бата са включени снимки,
предоставени от Мосфилм,
Союзмултфилм, Музея на
МХАТ и музея на театър "Сов-
ременник", посветени на ве-
ликия Олег Табаков, както го
нарече ръководителят на сто-
личния департамент по кул-
тура Александър Кибовски,
цитиран от ТАСС. По думите
му благодарение на изложба-
та хората ще могат да видят
колко много неща е направил
Табаков. В изложбата са
представени архивни снимки

Â Åêàòåðèíáóðã ïðåäñòàâÿò àðò îáåêòè îò ìåòàëíè îòïàäúöè
ци и лауреати на фестива-
лите от минали години - каз-
ват от организационния ко-
митет. Художникът със све-
товна слава от Германия Па-
вел Ерлих поради невъз-
можност да пристигне зара-
ди коронавируса, предста-
вя музикалната си скулпту-
ра във вид на фото и виде-
оклип.
Не мина и без изненади

- няколко дни преди отк-
риването на фестивала бе

открадната скулптурата "Я
тебя слышу" на Александ-
ра Гордеева от Петроза-
водск. За щастие тя бе на-
мерена и върната на мяс-
тото й.

"Тази година беше реше-
но фестивалът да се прове-
де както е по традиция -
през август. Но поради зак-
риването на границите мно-
зина художници от САЩ, Ук-
райна и други страни не мо-
жаха да дойдат, въпреки же-

ланието си", каза главният
организатор Иля Полетаев.
Той подчерта, че скулптури-
те са разположени на отк-
рити площадки, което е бе-
зопасно за зрителите.
Традиционно ще бъдат из-

брани най-добрите творби
в няколко номинации, оце-
нени от авторитетно жури.
Посетителите на парка съ-
що ще имат възможност да
определят автора, който най
им е допаднал.

 На 15 август знаменита-
та и любима на публиката
актриса стана на 75 години.
Тя е еднакво прекрасна и
убедителна и в образа на
енергичната придворна в
"Обикновенное чудо", и в об-
раза на член от екипажа на
извънземните от "Этой все-
ленной планеты", и като май-
ката на Вронски в "Анна Ка-
ренина"…
Екатерина Василиева е

родена в Москва в семейс-
твото на известния поет
Сергей Василиев. Завърш-
ва ВГИК, а за нея извест-
ният режисьор Сергей Со-
ловьов казва" Катя беше
много млада, много висока,
много стройна, много рижа,
с бретон, с цигара "Шипка"
в устата и с гениална, дото-
гава невиждана от мен у же-
ните, вътрешна свобода. Тя
бе свободна във всичко и
дори не трябваше да демон-

стрира това - просто вли-
заше в стая например или
седеше, но веднага става-
ше ясно, че пред теб е на-
пълно разкрепостен, изна-
чално свободен човек". Со-
ловьов е първият съпруг на
Василиева, с когото и до
днес са в прекрасни отно-
шения.
Василиева се снима в ки-

ното още като студентка в
киноповестта "На завтраш-
ний день". А през цялото й
творчество във всяка роля
тя проявява способността си
към гротеската. Няколко го-
дини е актриса в театър
"Современник" и през това
време се омъжва втори път
- за драматурга Михаил
Рошчин. От него има син -
Дмитрий, който завършва
ВГИК, но става свещеник и
дарява Василиева с осем
внука. Известно време Ека-
терина Василиева е и в тру-

пана на МХАТ.
Разцветът на таланта й е

през 70-те години, когато из-
гражда като ярки и запом-
нящи се дори второстепен-
ни роли (атаманката Талчин-
ска в "Бумбараш", дежурна-
та в комедията "Вас вызыва-
ет Таймырь", Анаис в "Соло-
менная шляпа" и др.) Обра-
зите на Василиева са на
властни, независими жени,
но не лишени от нежни и ли-
рични чувства - много близ-
ки до нейния характер.
През 1993 г. обаче Екате-

рина Василиева напуска те-
атъра и киното и влиза в
Свято-Веденския Толгски
женски манастир в Яросла-
въл, а после работи в мос-
ковския храм "Света Пре-
мудрость Божия".
През 1997 г. се завръща в

киното - играе в телевизи-
онните сериали "Королева
Марго" и "Графиня де Мон-

соро", както и в други фил-
ми. Сега продължава да се
снима в киното и в телеви-
зията, участва и в спекта-
къла на театър "Мастерская
Петра Фоменко" "Олимпия".
Екатерина Василиева е

народна артистка на
РСФСР, лауреат на преми-
ята "Хрустальная Турандот",
носител е на орден "Почет"

и на редица големи награ-
ди.
Президентът Владимир

Путин поздрави Екатерина
Василиева със 75-годишни-
ната й като отбеляза, че
нейните роли са обогатили
руското кино и театър и "ви-
наги са били истинско съ-
битие в културния живот на
страната".

от филми и спектакли с учас-
тието на Олег Табаков, ци-
тати от интервюта, разкази
за творчеството му.

"Днес за нас това е важно
събитие. Ние продължаваме
делото на нашия учител.
Московчани ще могат да си
спомнят за този велик рус-
ки актьор", каза при откр-

ването на изложбата худо-
жественият ръководител на
Театъра на Олет Табаков Вла-
димир Машков.
Олег Табаков е изиграл по-

вече от 100 роли в киното и
почти толкова в театрални
постановки. Той си отиде от
този свят на 12 март 2018
година на 82 години.


